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SRPSKI FILMSKI FESTIVAL ^IKAGO
Po{tovani ljubitelji filma,

Kao {to vam je poznato Srpski filmski festival ^ikago, 
smo pomerili za prole}e i plan je da se odr`i 

od 13. do 15. maja ove godine.
S obzirom da je situacija i dalje nepredvidljiva 

zbog virusa kovid-19, i da je pose}enost festivala velika, 
prinudjeni smo da sa~ekamo jo{ malo pre nego {to 
definitivno potvrdimo ove datume, jer `elimo da se 

festival odr`i u potpuno sigurnim i bezbednim uslovima 
za sve posetioce i goste festivala.

Mi }emo vas blagovremeno obave{tavati o detaljima.
A do tada nam ostajte u zdravlju!

Odbor Srpskog filmskog festivala ^ikago.
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Da je predsednik Srbije
Aleksandar Vu~i}
prislu{kivan, gradjani

Srbije saznali su upravo od Vu~i}a,
poslednjeg dana 2020. godine.
Policija je formirala radnu grupu,
Tu`ila{tvo za organizovani kriminal
je pokrenulo predistra`ni postupak,
medjutim, epilog ovog slu~aja nije
ni na vidiku. Do Vu~i}a je ta infor-
macija procurila jer je, kako ka`e,
bilo ~asnih policajaca koji su mu
doneli snimke njegovih telefonskih
razgovora. Ipak, o tome ga
zvani~no nisu obavestili ni
Ministarstvo unutra{njih poslova, ni
Bezbednosno-informativna agenci-
ja.

Mesec dana kasnije, afera
prislu{kivanja i dalje ima mnogo
nepoznanica. Do sada je poznato:
Vu~i} je uveren da ga je
prislu{kivao deo policije, on tvrdi
da poseduje snimke razgovora, ali
ih, kako ka`e, “ne da“, ubedjen je
da se prislu{kivanje de{avalo pre
afere “Jovanjica“, Radna grupa
koju je formirao ministar policije
Aleksandar Vulin saslu{ala je veli-
ki broj osoba i do{lo se do nesum-
njivih ~injenica da su Vu~i} i nje-
gova porodica nelegalno
prislu{kivani.

Sve zvani~ne izjave i
eventualne dokaze o prislu{kivanju
policija je predala Tu`ila{tvu za
organizovani kriminal. Medjutim,
uhap{enih jo{ uvek nema.
Nedopustivo da niko ne zavr{i iza
re{etaka i ne odgovara za
prislu{kivanja prvog ~oveka dr`ave,
u zemlji koja je ve} do`ivela ubist-
vo premijera i gde su za{ti}eni i
neza{ti}eni svedoci bili ubijeni.

Dok Tu`ila{tvo vodi pre-
distra`ni postupak, koji nema
ograni~enja do kada mo`e da traje,
mediji imaju saznanja da postoji
660 minuta, kako navode, neza-
konito prislu{kivanih Vu~i}evih
razgovora. Tabloidi kao prvoosum-
nji~enu za prislu{kivanje, danima
predstavljaju nekada{nju dr`avnu
sekretarku MUP-a Dijanu
Hrkalovi}. Prema saznanjima medi-
ja, njen najbli`i saradnik,
nekada{nji na~elnik Slu`be za

specijalne istra`ne metode Uprave
kriminalisti~ke policije Dejan
Milenkovi} rekao je da je bez
naredbe suda prislu{kivao predsed-
nika i te transkripte, bez zavodjen-
ja u zvani~na policijska dokumen-
ta, nosio Hrkalovi}evoj li~no.

Dijana Hrkalovi} kari-
jeru po~inje anga`manom u BIA,
da bi kasnije bila deo MUP-a na
raznim pozicijima, pa ~ak i

dr`avni sekretar ovog ministarst-
va. Ujedno je va`ila i za desnu
ruku ministra policije Neboj{e
Stefanovi}a. Od liste njenih zani-
manja, du`a je samo lista intriga
sa kojim je povezivana.
Hrkalovi}evu povezuju sa krimi-
nalnim krugovima, posebno
kava~kim klanom. Pre nekoliko
dana, saslu{ana je u vezi sa
slu~ajem prislu{kivanja predsedni-
ka, nakon toga se dovodi u vezu
i sa aferom Jovanjica. Izgleda da
je sada `rtvuju oni, koji su joj
davali naloge da to ona sama radi
nekim drugim ljudima. Da li to
onda neko poku{ava da se re{i
svih afera, svaljuju}i krivicu
isklju~ivo na Dijanu Hrkalovi}?

Advokat i aktivista opozi-
cione Skup{tine slobodne Srbije
Bo`o Prelevi} ka`e da se Vu~i}

bez eventualnog dogovora ne}e
usuditi da uhapsi Dijanu Hrkalovi}.

“Pretpostavljam da
gospodjica Hrkalovi} zna {ta nju
~ini bezbednom, vreme je pokazalo
da vi nekoga mo`ete da maltretirate
preko dr`avnih tabloida, mo`ete da
mu di`ete pritisak, da mu pretite,
ali njega ~uva ono {to je sklonio na
vi{e mesta i {to }e biti objavljeno
ukoliko se ne{to desi“, smatra

Prelevi}. On dodaje i da bi Vu~i}
trebalo da odgovori javnosti, ako
ima dokaze i ako na snimcima nije
ni{ta kompromituju}e, za{to je o
svemu progovorio tek sada?

Deo javnosti smatra da se
radi o klasi~nim medijskim spin-
ovima, kako bi se skrenulo s
va`nijih tema, kao {to je
povezanost pojedinaca iz vlasti s
kriminalom i korupcijom, aferama
poput “Kru{ika“ i “Jovanjice“,
kolapsom zdravstvenog sistema i
ostalih goru}ih tema u zemlji.
Predsednik Pravnog saveta
Narodne stranke, advokat Vladimir
Gaji}, izjavio je da je predsednik
Vu~i} “izmislio aferu prislu{kivan-
je“, da od nje ho}e da napravi novi
Brionski plenum za obra~un
“unutar vlasti koja se srodila sa
mafijom“ i da se “prika`e kao ̀ rtva

i o{te}eni“.
“Nije re~ o uticaju

kava~kog ili {kaljarskog klana na
vlast, nego je vlast organizator
svega. U Srbiji ne mo`e niko da
se bavi ozbiljno kriminalom bez
podr{ke vlasti, jer gotovo da ne
postoji linija razdvajanja vlasti i
mafije“, rekao je Gaji} televiziji
Nova S. On je dodao da je
Vu~i}u zgodno da aferu

prislu{kivanje iskoristi da se “jed-
nim udarcem ubije dve muve“ –
Dijana Hrkalovi} i predsednik
Vi{eg suda u Beogradu
Aleksandar Stepanovi}, koji se,
kako je naveo, otrgao. Gaji} je
istakao da Vu~i} “nikada nije
prislu{kivan, nego je upao u mere
kojima su prislu{kivani drugi, i to
verovatno zakonito, na osnovu
sudske odluke“. U tehni~kom
smislu je nemogu}e prislu{kivanje
bez tehni~kog klju~a, a to je BIA.

“Ako je prislu{kivan, a
tvrdim da nije, za{to BIA to nije
spre~ila? Imenom i prezimenom bi
za to trebalo da budu odgovorni
direktor BIA Bratislav Ga{i} i
Marko Parezanovi}, koji je opera-
tivni {ef BIA“, rekao je Gaji}.

Povodom podizanja
optu`nice u predmetu “Jovanjica

2“, Gaji} je rekao da za najve}u
proizvodnju marihuane u Evropi
nisu optu`eni organizatori, nego
neposredni izvr{ioci.

“Sada{nji prvooptu`eni
Predrag Koluvija ne bi bio ni
medju prvih pet da je sprovedena
nezavisna i objektivna istraga. Sada
su optu`eni ba{tovani, druga klasa,
a organizatori su isklju~eni iz pos-
tupka“, rekao je Gaji} i zaklju~io
da slu~ajevi “Kru{ik“, “Jovanjica“ i
“prislu{kivanje“ predstavljaju jedan
predmet, jer ih povezuju ista lica
koja se zvani~no ne nalaze u tim
predmetima, isti su akteri i organi-
zatori.

Gaji} je naveo da je
apsurdno da je Neboj{a Stefanovi}
ministar odbrane, koji je preko
pokojnog oca bio ume{an u aferu
Kru{ik, sada daje mi{ljenje
tu`iocu protiv uzbunjiva~a iz
“Kru{ika“ Aleksandra Obradovi}a.
Aleksandar Vulin postao je min-
istar unutra{njih poslova po{to je
“pomagao u branju“ na
“Jovanjici“, gde je pronadjeno
oko {est tona stabljika marihuane,
dok je bio ministar za rad.

Narko-dileri, kriminalci,
navija~i i dr`ava su ista firma. Niti
dr`ave i mafije su toliko ispreple-
tani u klupko, da se ne mo`e raza-
znati gde prestaje mafija, a po~inje
dr`ava, upozorava advokat
Vladimir Todori}.

U ovoj zemlji policija ne
mo`e da prislu{kuje nikoga bez
znanja, odnosno tehni~ke
povezanosti sa centrom za pris-
lu{kivanje u BIA. Centar za pris-
lu{kivanje MUP-a je svojim
linkom povezan sa centrom za
prislu{kivanje u BIA. Tako da je
ovo la`no ~udjenje nad time {ta
se sve radilo sa prislu{kivanjem
Aleksandra Vu~i}a, verovatno
skretanje pa`nje sa “Jovanjice“ ili
da bi se objasnili razgovori koji
}e iskrsnuti za par godina. Niko
normalan ne mo`e da poveruje u
to da ljudi koji kontroli{u bezbed-
nosne slu`be, koji imaju du`nost
to da znaju i imaju opremu, nisu
znali {ta se de{ava – ka`e
advokat Vladimir Todori}.

MARIJANA MALJKOVI]

Odspecijalnog 
izve{ta~a

OD “JOVANJICE“ DO PRISLU[KIVANJA

^itajte nas na netu: www.serbianmirror.com
Ne ~ekate mesec dana {tampano izdanje, ~itajte novosti u medjuvremenu. 

Budite u toku sa nama preko sajta Ogledala:
www.serbianmirror.com

U~esnik mnogih afera: Dijana Hrkalovi}
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Prvi osnovni sud u Beogradu prvoste-
penom presudom predsednika Srbije i
vladaju}e (SNS) Aleksandra Vu~i}a

obavezao je da 200.000 dinara plati predsed-
niku Pokreta Dveri Bo{ku Obradovi}u zbog
povrede ugleda i ~asti, jer ga je nazvao
“lopovom“ i “fa{istom“ tokom gostovanja na
televiziji Pink od 13. i 16. februara 2019.
godine. Sudija je u obrazlo`enju presude
naveo da je Vu~i} izjavama doveo do oma-
lova`avanja Obradovi}a i povrede njegovog
dostojanstva, ugleda i ~asti budu}i da ih je
dao u svojstvu predsednika
dr`ave i na televizijskom
kanalu sa nacionalnom frekven-
cijom, {to je tim ocenama dalo
dodatnu te`inu.

“Na sudu se pojavio
samo Bo{ko Obradovi}.
Karakteristi~no je da Vu~i}ev
advokat nije tra`io njegovo
izja{njavanje na sudu niti ga
pozvao u svojstvu svedoka da doka`e svoje
tvrdnje, kao i da je na taj na~in Vu~i} izbe-
gao sudjenje i suo~avanje sa Obradovi}em,
ali nije mogao izbe}i presudu“, navodi se u
saop{tenju Dveri.

Obradovi} je rekao da je “ovo
veliki dan i istorijski trenutak kada je neza-
visno sudstvo u Srbiji donelo prvu sudsku
presudu protiv Aleksandra Vu~i}a kao ne
samo pojedinca, ve} i simbola aktuelne
vlasti“. On je rekao i da to {to u Srbiji vlada
“fasadna demokratija“, {to nema slobode
medija i po{tenih izbora, {to su institucije

zarobljene, ne zna~i da predsednik SNS
mo`e da radi {ta ho}e i da se svakodnevno
preko re`imskih medija obra~unava sa poli-
ti~kim neistomi{ljenicima, ili izdaje takve
naloge svojim horovima.

Ovo je veliki dan nade i za sve
druge koji su maltretirani, oklevetani kroz
negativne kampanje vlasti – da }e i oni
do~ekati pravdu i dokaz da je pravda spora,
ali dosti`na, poru~io je Obradovi} i pozvao
Aleksandra Vu~i}a da se izvini zbog ovih
re~i, a sve re`imske medije da prenesu vest

o ovoj presudi.
Vu~i} je presudu suda ocenio, dao

dokaz da nisu u pravu politi~ari i mediji koji
tvrde da srpsko pravosudje nije nezavisno i
da se njime upravlja iz politi~kih centara.

“Mo`da bih mogao da ka`em da
se upravlja iz nekih drugih politi~kih centara,
imaju}i u vidu nekada{nje reforme. Ali
pokazalo se da je Srbija normalna zemlja“,
rekao je Vu~i}.

Umesto izvinjenja Vu~i} je rekao
da ni posle presude svoje mi{ljenje “nije
promenio ni za jotu“.

STOP UVREDAMA

Bo{ko Obradovi}

Posle sastanka s predsednikom Francuske Emanuelom Makoronom, Vu~i} je televiziji
Pink rekao da su najvi{e razgovarali o odnosu Beograda i Pri{tine i da su to pitanje
povezivali s evropskim putem Srbije.

“Verujem da }e biti velikih izmena i druga~ijeg pristupa u skladu s novom
metodologijom (u pregovorima o ~lanstvu u EU) koju je Srbija prihvatila. Sada }e nam
poglavlja otvarati po klasterima i verujem da u jednoj godini mo`emo da otvorimo vi{e
poglavlja nego u prethodne tri ili ~etiri godine“, kazao je Vu~i}.

On je naveo da “zbog geopoliti~ke promene odnosa snaga u svetu ne bi isklju~io
da dodje i do nekih drugih sporazuma u budu}nosti koji bi i Srbiji i EU pomogli, a koje
danas niko i ne nazire“.

“Verujem da postoje neka inovativna re{enja o kojima je mogu}e razgovarati, ali
nisam vlastan da prvi govorim o tome u javnosti, prepusti}u to na{im francuskim prijatelji-
ma“, rekao je Vu~i}.

“Makron u septembru ili oktobru dolazi u posetu Srbiji“
Predsednik Srbije Aleksandar Vu~i} izjavio je u Parizu da }e predsednik

Francuske Emanuel Makron do}i u Beograd u septembru ili oktobru i da }e dve zeml-
je tada potpisati mnogo ugovora.

“Makron dolazi u septembru ili oktobru u Srbiju, bi}e to velika poseta, ima}emo
mnogo ugovora da potpisujemo. Uveren sam da }emo napraviti veliki rezultat u odnosima

Srbije i Francuske, u interesu gradjana Srbije“, rekao je Vu~i} televiziji Pink.
Posle sastanka s francuskim predsednikom u Jelisejskoj palati, Vu~i} je rekao da

su “imali dobre razgovore“ i da je “sre}an {to Makron razume te`inu pozicije Srbije“.
Vu~i} je kazao da je na~in na koji mu je ukazano gostoprimstvo u Parizu “dokaz

istinskog prijateljstva prema Srbiji i posve}enog pristupa Makrona re{avanju problema na
Zapadnom Balkanu“.

“Pokazao je neverovatnu srda~nost, do`iveo sam stvari koje nisam ni sanjao, vodio
me je u vinski podrum Jelisejske palate. U dva navrata smo imali razgovore u ~etiri oka“,
naveo je predsednik Srbije.

Dodao je da }e Francuska biti podr{ka Srbiji i na njenom evropskom putu i u pos-
tizanju “kompromisnih i inovativnih re{enja“ u vezi s odnosom Beograda i Pri{tine.

Vu~i}: Dve linije beogradskog metroa treba da budu zavr{ene do 2030.
Predsednik Srbije Aleksandar Vu~i} izjavio je danas da }e paralelno bi gradjene

dve linije beogradskog metroa koje treba da budu zavr{ene do 2030. godine.
On je u Parizu posle razgovora sa francuskim predsednikom Emanuelom

Makronom za TV Pink rekao da }e izgradnja prve dve linije metroa po~eti do kraja ove
godine, a da je u planu i izgradnja tre}e linije.

“Prva linija }e i}i od Mirijeva do @eleznika i poveziva}e pet op{tina, a plan je da
bude zavr{ena do pre kraja 2027. godine“, kazao je Vu~i}.

Kako je dodao, druga linija poveziva}e Mirijevo i Zemun a centralna stanica bi}e
lokacija Beograda na vodi.

Tre}a linija, po re~ima Vu~i}a bi trebalo da povezuje Novi Beograd, od blokova
71 ili 72, sa centrom grada, a sve linije metroa bi}e umre`ene sa brzim vozom.

Naveo je da su francuske firme koje }e u~estvovati u opremanju metroa ponudile
{est re{enja za vozove za metro, od kojih }e gradjani Beograda birati tri re{enja.

“Ne pravim od Beograda emirat, iako smatram Arape prijateljima“

VU Î]: SRBIJA ]E IMATI
OZBILJNU PODR[KU

FRANCUSKE NA PUTU KA EU

www.serbianmirror.com

PREDSEDNIK VU^I] U POSETI MAKRONU

Predsednik Srbije Aleksandar Vu~i} izjavio je u Parizu da }e Beograd imati
ozbiljnu podr{ku Francuske na putu ka EU i da veruje da }e u procesu 

pristupanja biti velikih promena i druga~ijeg pristupa.
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Pi{e Vladimir Kosti}
Kada sam pre tri godine

izneo svoje li~no mi{ljenje o
Kosovu i Metohiji (KiM), koje je u
pojednostavljenom i povr{nom
tuma~enju re~enog izazvalo
radikalno suprotstavljene stavove,
imao sam na umu da, nakon svih
dogadjanja u dugotrajnim istori-
jskim okolnostima, ne mo`emo
gajiti iluzije o punoj, suverenoj
politi~koj kontroli ovog prostora. I
to je pitanje na koje je inicijator
ovog dijaloga trebalo da na samom
po~etku, makar u vidu na~elnog
stava, da odgovor: ima li
mogu}nosti povratka na stanje od
pre (recimo) 1998. godine? Jer ako
ga nema, kako naslu}ujem (rado-
va}u se ukoliko budem argumento-
vano demantovan), name}e se
zaklju~ak da su pregovori koji bi
bili usmereni ka odr`ivom kompro-
misu nametljivo logi~ni i neizbe`ni.
Medjutim, zapo~injanjem razgovora
o KiM, koje je SANU, kako je
uostalom i svojstveno ovakvoj ku}i,
prihvatila, morala se obezbediti
pretpostavka pune tolerancije
razli~itih mi{ljenja i stavova, ne
uvek bez bezopasnih stigmatiziran-
ja neistomi{ljenika.

Sa izvesnim `aljenjem,
ponovo potpuno li~no, imam utisak
da ova pretpostavka nije ispunjena,
da su pojedinci, ina~e na zna~ajnim
mestima u strukturama vlasti, kao i
pojedine institucije i politi~ke parti-
je, po`urili da ograni~e mogu}e lin-
ije razmi{ljanja, da svoje kriteri-
jume uspostave kao jedino prih-
vatljive (alternativa je, naravno,
“izdaja“). Ne ulaze}i u motive
takvih postupanja, li~no sam
mi{ljenja da tvrdokorno ponavljanje
stavova o “prodaji“, “izdaji“, “pok-
lanjanju“, “odricanju“ i sl. od KiM
(bilo bi dobro da se zaista radi o
“prodaji“, “izdaji“, “poklanjanju“,

“odricanju“ i sl. jer bi se u slu~aju
realnosti takvih postupanja od njih
moglo isto tako, slobodnom voljom
izvr{ilaca i odustati), te odbijanje
svih pregovora, zapravo dugoro~no
od Srbije pravi gubitnika, koji }e u
dostojanstvenom ~ekanju tudjih i
budu}ih, po nas hipoteti~ki korisnih
istorijskih obra~una i promena,
propu{tati prilike da za{titi svoje
interese, ili bar one interese koje jo{

uvek mo`emo da za{titimo.
Mislim da se su{tinski

radi, ~ak i tamo gde se iskrenost i
patriotizam ne dovode u pitanje, o
neodgovornosti. Podjednako kao {to
mislim da je neodgovorna i svaka
politika koja bi u pregovore ulazila
bez, koliko je to mogu}e, jasno
definisanih “crvenih linija“ za{tite
dr`avnih, gradjanskih i nacionalnih
interesa Srbije.

Srbija bi morala da zna
“{ta i kuda dalje“, ~ak i ako druga
strana, koju abuzivno nazivamo
Zapadom, zapravo nema namere da
nas primi u svoje redove. Jer njiho-
va “blagonaklonost“ obi~nom grad-
janinu sa godinama izgleda podjed-
nako ritualnom kao i neke forme

neodgovornog “patriotizma“ koje
gajimo u samoj Srbiji. ~ine mi se
neprihvatljivim izjave, prevashodno
politi~ara (bilo koje boje i ori-
jentacije), poput “nikad“ i “nema
alternative“. Jer {ta }emo raditi
ikada sad kada znamo {ta nikada
ne}emo raditi i kuda }emo ukoliko
se ma kako uzvi{eni i neupitni cilj
kome navodno te`imo ne ispuni ili
ne ispunjava? Stoga verujem da je

pregovore neophodno nastaviti u
prihvatljivom formatu i tom pri-
likom nastojati da se nadju re{enja
koja:

1. [tite po najvi{im
mogu}im standardima i organiza-
cionim formama pojedina~na i
kolektivna prava na{ih sugradjana
na KiM;

2. U potrebnoj meri
obezbedjuju identitetsko prisustvo
Srbije na tom prostoru, pre svega
kroz maksimalnu mogu}u za{titu
kulturne, istorijske i umetni~ke
ba{tine srpskog naroda na KiM,
koja najve}im delom spada u vlas-
ni{tvo i domen SPC.

3. Problem KiM, koji je
nesumnjivo klju~an, treba sagleda-

vati u {irem kontekstu pitanja
va`nih za budu}nost Srbije
(dru{tvenih, politi~kih, bezbednos-
nih, ekonomskih, demografskih
itd.).

4. U izboru svojih odlu-
ka verujem da Srbija treba da vodi
ra~una da ne bude ponovo izolo-
vana i isklju~ena iz tokova {ireg
okru`enja kome pripada. Prkos
poja~an iskustvom, koje i sam
delim, da su izolacija i sankcije
nametnute Srbiji bile nepravedne i
destruktivne, kontraproduktivan je i,
ako se apsolutizuje u politi~ki stav,
u suprotnosti je sa interesima grad-
jana, naroda i dr`ave (o bombar-
dovanju ne govorim jer sam
duboko ubedjen da se radi o neupit-
nom i neodgovornom zlo~inu –
surovost i isklju~ivost sa kojima je
ono sprovedeno i danas su mi li~no
neshvatljive, ali se u svim budu}im
promi{ljanjima mora uzeti u obzir).
{tavi{e, izolacija Srbije bi bila i
kona~ni uspeh njenih hipoteti~kih
“ukletih neprijatelja“ (pod uslovom
da postoje). Posebno ukazujem na
te{ke demografske, ekonomske,
tehnolo{ke i druge posledice izo-
lacije, sa ~im, na`alost, imamo
iskustva iz ne tako daleke pro{losti.

5. Iako se naslanja na
prethodnu tezu, na{i strate{ki i poli-
ti~ki izbori moraju posebno uzeti u
obzir izuzetno te{ke i slo`ene
regionalne odnose, da se nikako ne
dodje u situaciju da budemo ostrvo
okru`eno “nenaklonjenim“ susedi-
ma. Iako se delom radi o bliskim
narodima, pribojavam se da bi nji-
hove odluke u situacijama
politi~kih i strate{kih dilema bile
prevashodno uslovljene njihovim
ve} izabranim pravcima
geostrate{kih integracija (tj. EU,
NATO, dominantni uticaj SAD), uz
prenebregavanje principa “prava i
pravde“ zbog sopstvenih partiku-

larnih interesa.

6. Iako ne postoji jedin-
stveno mi{ljenje, ta~nije, postoje
potpuno suprotni stavovi, zvani~na
politika, koju kao pojedinac
podr`avam, jeste da je “evropski
put“ prioritet i put koji je za Srbiju
najracionalniji iz mnogo razloga.
Izborom svojih odluka i postupan-
ja na temu aktuelnog dijaloga treba
obazrivo nastojati da ne dodjemo u
situaciju da se trajno odreknemo
svojih strate{kih prioriteta. Ukoliko
pak uprkos prihvatljivom
politi~kom pragmatizmu sa na{e
strane budemo primorani da ih se
odreknemo ili relativiziramo,
neophodno je da prethodno
poku{amo da jasno defini{emo
alternative iz razli~itih uglova – i
to je tema za poseban dijalog.
Isklju~ivost i brzina sa bilo kojih
pozicija nesumnjivo }e nam naneti
{tetu, ba{ kao i insistiranje na
nedefinisano dugom statusu quo
(kome zapravo on najvi{e odgo-
vara, pitanje je koje takodje zahte-
va analizu), koji nam niko ne
mo`e garantovati i o kome se
prvenstveno ekonomisti i
demografi moraju izjasniti: koja je
cena kojom }e Srbija platiti status
quo i mo`e li ga izdr`ati u
razli~itim scenarijima njegovih
konsekvenci?

Kona~no, neslaganja oko
pokrenutih pitanja nikako ne bi
smela da budu povod medjusobnih
neprijateljstava, optu`ivanja, poli-
tikantskih igara, i daljih podela srp-
skog dru{tva, a posebno ne nasilja.
To je, verujem, mogu}e osna`ivan-
jem institucija i {irenjem
demokratskih prostora u Srbiji, koje
nisu kontrapunkt (kako nas ponekad
ubedjuju neodgovorni pojedinci),
ve} sinonim u procesima koji oko
KiM teku. 

[TA PREDSEDNIK SANU VLADIMIR KOSTI] STVARNO MISLI O KOSOVU I METOHIJI

MOJIH 6 TA^AKA ZA KIM
Se}ate li se “Unutra{njeg dijaloga o Kosovu i Metohiji“?

Internet se se}a: na mre`i i dalje postoji sajt, na zvani~nom,
vladinom domenu unutra{njidijalog.gov.rs, i punim nazivom
“Zvani~na prezentacija radne grupe za pru`anje podr{ke vod-
jenju unutra{njeg dijaloga o Kosovu i Metohiji“.

Ipak, te{ko }e se tamo ljubopitljivi ~italac, zabrinut za
pitanje ju`ne srpske pokrajine, informisati o dometima
ovog... ve} ne~ega {to je predsednik Aleksandar Vu~i}
pokrenuo u javnosti.

Pa ipak, daleko od toga da stavovi o Kosovu i Metohiji
nikoga ne zanimaju. Najsve`iji primer je Vladimira Kosti}a,
predsednika Srpske akademije nauka i umetnosti, koji je
zbog jednog intervjua – pogre{no citiranog, pride, {to nije
nikakvo iznenadjenje – bio pred bara`nom paljbom
dru{tvenih mre`a i pojedinih intelektualaca. Pojavila se ~ak
i neka peticija uperena protiv njega.

Gotovo istovetna stvar dogodila se pre ravno pola

decenije, kada je na{iroko citiran i jedan intervju Vladimira
Kosti}a za Radio Beograd. Kosti} je tada rekao da “neko
ovom narodu mora da ka`e da Kosovo vi{e nije de fakto
niti de jure u na{im rukama“. Ubrzo posle toga govorio je
za Nedeljnik. Bilo je to u oktobru 2015...

“Imam pravo na sopstveno mi{ljenje po cenu i da je
pogre{no. Su{tina ove pri~e, medjutim, trebalo bi da se isko-
risti kao {ansa, bez obzira na to {to ja imam svoju povred-
jenost i ljutnju jer sam optu`en za izdajnika i moralnu
nakazu. Ovo {to se meni desilo pokazuje u kojoj meri je u
ovoj dr`avi pokidano komuniciranje nau~nih, umetni~kih,
intelektualnih, politi~kih, privrednih i svih drugih elita. Moj
slu~aj mora da ozna~i po~etak dijaloga. Ali niko u tom dija-
logu ne sme da pomisli ni da je ve}i Srbin, ni da je ve}i
patriota od mene. To ne dozvoljavam. Nikome. Sem mrtvi-
ma koji su dali `ivot na Kosovu. Njima skidam kapu...“,
pri~ao je Kosti}.

Pet godina kasnije, de{avaju se prakti~no iste stvari.
Samo, izgleda da se u zaglu{uju}oj kakofoniji izgubila

su{tina. Po{to je ve} toliko va`no {ta predsednik SANU
misli o Kosovu, znamo li {ta predsednik SANU stvarno
misli o Kosovu?

Vladimir Kosti} ne `eli da ulazi u polemiku, koja bi
izgledala gotovo kao pravdanje nekim junacima sa
Instagrama, ali su nam njegovi prijatelji skrenuli pa`nju na
monografiju “U~e{}e Srpske akademije nauka i umetnosti u
unutra{njem dijalogu o Kosovu i Metohiji“, gde se medju
prilozima svih akademika, nalazi i autorski tekst Vladimira
Kosti}a. Monografija je ina~e bila besplatna, deljena je slo-
bodno svakom ko je bio zainteresovan, ali izgleda da se
javnost nije ba{ toliko pomu~ila da sazna {ta je predsednik
najuglednije srpske institucije – i ne samo on – do detalja
predlo`io o Kosovu. Tekst prenosimo bez izmena i
skra}enja.

Vladimir Kosti}a, predsednik Srpske akademije nauka i umetnosti

Koja je cena kojom }e Srbija platiti status kvo
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Predsednik Srbije
Aleksandar Vu~i} izjavio je
danas da ne pravi ni{ta arapsko
i da Stefan Nemanja nije bio
lider ni jednog od sedam emirata
koji su se ujedinili.

“Smetao im je krst, ma~,
Srudenica, Hilandarski tipik, sve
im smeta“, izjavio je Vu~i}, posle
sastanka sa francuskim predsed-
nikom Emauelom Makronom, na
primedbe da pravi osmi arapski
emirat od Beograda, kako je
navela Stranka slobode i pravde.

On je rekao da je Stefan
Nemanja rodona~elnik najva`nije
srpske dinastije, ranog srednjeg
veka.

“Ne pravim ni{ta arap-
sko, iako smatram Arape prijatelji-
ma Srbije“, rekao je Vu~i}.

“Kod kosovskih
Albanaca ne vidim `elju za kom-
promisom“

Predsednik Srbije
Aleksandar Vu~i} izjavio je
danas u Parizu da kod kosovskih
Albanaca ne vidi `elju za posti-
zanjem kompromisnog re{enja sa
Beogradom.

Posle sastanka s
predsednikom Francuske

Emanuelom Makronom, Vu~i} je
rekao da je Srbija “uvek spremna
za razgovore“ s Pri{tinom, ali da
je “za svaki dogovor potrebno
dvoje“, a da on “trenutno ne vidi
drugog“.

“Klju~no pitanje je da li
}e neko u Pri{tini da razume da oni
nisu bogom dani da o~ekuju da
dobiju ono {to je u njihovoj fontani
`elja, ve} da moraju da razgovara-
ju, da postignu kompromis. Ja tu
`elju kod njih ne vidim“, kazao je
Vu~i} televiziji Pink.

On je naveo da kod
kosovskih stranaka koje bi prema
istra`ivanjima trebalo da pobede na
predstoje}im parlamentarnim
izborima, partijama biv{ih premi-
jera Kosova, Aljbina Kurtija i
Ramu{a Haradinaja, vidi samo
`elju za stvaranjem “velike
Albanije“.

“Ja (kod tih stranaka) ne
vidim ni{ta {to bi moglo da nas
pribli`i ozbiljnom dijalogu“, dodao
je Vu~i}.

Vu~i} je rekao da veruje
u zna~ajnu ulogu Makrona i
Francuske u re{avanju kosovskog
pitanja.

“Makron ima velike
ambicije i perfektno poznaje geo-

plitiku. Za razliku od drugih (lid-
era), nije stra{ljiv u pronala`enju
alternativnih re{enja. Bilo bi dobro
kada bi imao vi{e slobode u toj
vrsti politi~kog delovanja“, naveo
je predsednik Srbije.

“Djordjevi} je pametniji
kad }uti, ja ne nosim zna~ku
druge dr`ave kupljenu na pijaci“

Predsednik Srbije
Aleksandar Vu~i} izjavio je
danas da “poku{ava da ispravi
gluposti“ koje je na pitanju
Kosova napravila vlast ~iji je deo
bio sada{nji predsednik pokreta
Oslobodjenje Mladjan Djordjevi}
i poru~io mu da }uti.a

“Neka }uti, mnogo je
pametniji kad }uti, kada se neko
bori da ispravi barem deo gluposti
koje su on i njegovi pajtosi
napravili“, rekao je Vu~i}, komen-
tari{u}i tvrdnju Djordjevi}a da
pozivom Srbima da izadju na
kosovske izbore daje legitimitet
Pri{tini da pravi nezavisno
Kosovo.

Vu~i} je rekao da “ne
nosi zna~ku koju je kupio na pijaci
da predstavlja neku drugu zemlju
ve} srpsku zastavu i srpski grb u
srcu, a da sve druge po{tuje“,
misle}i na rusku zna~ku koja se

mo`e videti na odelu djordjevi}a.
Prema re~ima Vu~i}a,

djordjevi} je “sa svojim {efovima“
doprineo progla{enju nezavisnosti
Kosova 2008, “}utao kao zaliven
kad su ubijali na{ narod 17. marta
2004, kad su spaljivali crkve na
Kosovu, radio je na tome da
postavi granicu na Jarinju i
Brnjaku, }utao kad su doneli pre-
sudu Medjunarodnog suda pravde
na najgluplje pitanje“.

“Narod na Kosovu zna
ko {titi njegove interese, ho}e da
mi sole pamet oni koji su sve na{e
interese prodali i predali, nisu mi
ti ljudi naro~ito va`ni“, rekao je
Vu~i}, novinarima posle sastanka
sa francuskim predsednikom
Emanuelom Makronom.

Francuski ministar: Sa
Srbijom imamo toliko toga da
zajedno gradimo

Francuski ministar za
spoljnu trgovinu i ekonomsku pro-
mociju Frank Riester izjavio je
danas da Srbija i Francuska “imaju
toliko toga da zajedno grade“.

“Zadovoljstvo mi je da
ponovo vidim srpskog ministra
finansija Sini{u Malog, kako bismo
razmotrili prioritete o kojima smo
razgovarali tokom moje posete

Srbiji. A to je metro u Beogradu.
Na{e dve zemlje imaju toliko toga
da grade zajedno“, naveo je
Riester na Tviteru.

Francuski ministar je uz
poruku objavio svoju i fotografiju
srpskog ministra.

Riester i Mali su 26.
novembra u Beogradu potpisali su
sporazum o saradnji na realizaciji
prioritetnih infrastrukturnih pro-
jekata u Srbiji.

Sporazum uklju~uje pro-
jekat izgradnje metroa u
Beogradu i projekat unapredjenja
i pove}anja efikasnosti elek-
trodistributivne mre`e u Srbiji,
rekao je tada Mali.

Minitar finansija boravi u
Parizu zajedno sa predsednikom
Srbije Aleksandom Vu~i}em koji
je danas razgovarao sa francuskim
predsednikom Emanuelom
Makronom (Emmanuel Macron).

Kako je ranije saop{tilo
srpskog Ministarstvo finansija,
Mali treba da se sastane i sa fran-
cuskim ministrom finansija
Brunoom Le Merom (Bruno Le
Mer) i ministrom saobra}aja i
energetike @an-Batistom D`ebari-
jem (Jean-Baptiste Djebbari). 

Izvor: Danas

Pi{e: Du{an Teleskovi}

Pkrajem Januara je iz nove ameri~ke
administracije stigao zvani~an stav
po pitanju sporazuma Beograda i

Pri{tine u Beloj ku}i – septembru pro{le
godine.

Ispostavilo se da nisu bila ta~na
o~ekivanja mnogih da }e administracija
novog predsednika D`ozefa Bajdena
do~ekati na no` ovaj sporazuma zbog
~injenice da je potpisan usred ameri~ke
predizborne kampanje i obilato je kori{}en
za potrebe {taba biv{eg predsednika
Donalda Trampa.

Naprotiv, novi ameri~ki dr`avni
sekretar Entoni Blinken rekao je da poz-
dravlja ovaj sporazum.

Na saslu{anju u Senatu
povodom imenovanja na mesto dr`avnog
sekretara, Blinkena je o sporazumu
Beograda i Pri{tine upitao senator iz
Viskonsina Ron D`onson. On je ina~e
prisustvovao ceremoniji potpisivanja u
Beloj ku}i. D`onson je na saslu{anju rekao
da godinama nije bilo napretka izmedju
Kosova i Srbije sve dok nije do{ao Rik
Grenel sa idejom o ekonomskom sporazu-

mu. To je dobra stvar, zar ne, upitao je
D`onsona, a novi dr`avni sekretar je
rekao: “Tako je.“ 

Onda je nastavio: “Ja pozdravl-

jam to. Izabrani predsednik je posvetio
mnogo vremena tim zemljama u pro{losti
i mislim da deli va{e uverenje da postoje
stvari pomo}u kojih mo`emo da
pomognemo da Kosovo krene napred i
isto, nadamo se, da Srbija krene napred.

Sigurno, odluka na{ih NATO saveznika da
investiraju vi{e je dobra stvar. Mislim da
o ovom pitanju gledamo isto bez obzira na
to koja je administracija i stranka na

vlasti“, rekao je Blinken. 
Prakti~no zna~i da nova adminis-

tracija ne}e ru{iti Va{ingtonski sporazum
u kojem je trenutno najva`nija ta~ka ona
o formiranju kancelarije DFC u Beogradu.

Ali, ako ovaj stav ide naruku

vlstima u Beogradu, to ne zna~i da }e
ostala pitanja Bajdenove administracije i}i
u istom pravcu. Mo`e se re}i da bi novoj
administraciji Zapadni Balkan mogao da
bude u fokusu interesovanja na dosta
druga~iji na~in nego do sada. To se mo`e
videti iz saop{tenja o telefonskom razgov-
oru izmedju Bajdena i kancelarke
Nema~ke Angele Merkel po~etkom ove
nedelje. U saop{tenju se ka`e da su se
“lideri slo`ili da rade zajedno u
zajedni~kim spoljnopoliti~kim prioritetima,
uklju~uju}i Avganistan, Kinu, Iran, Rusiju,
Ukrajinu i Zapadni Balkan“. Imaju}i u
vidu stav Angele Merkel i njeno protivl-
jenje sporazumu u Va{ingtonu, ~itavoj
pri~i o razmeni teritorija, ali i pitanjima o
stanju demokratije u Srbije i napretku u
EU, mo`e se naslutiti kako }e izgledati
nova ameri~ka politika na Zapadnom
Balkanu. Sli~no ne{to se videlo i iz
saop{tenja iz novembra pro{le godine o
razgovoru Bajdena i premijera Britanije
Borisa D`onsona u kojem je re~eno da su
njih dvojica razgovarali “o zajedni~kom
radu na problemima kao {to su Zapadni
Balkan i Ukrajina“.

ENTONI BLINKEN - BELA KU]A O ZAPADNOM BALKANU

Pozdravi, `elje i ~estitke sa saslu{anja

nastavak sa strane 5.

Nova administracija, sada je to sasvim jasno, ne}e ru{iti Va{ingtonski sporazum u kojem je trenutno najva`nija
ta~ka ona o formiranju kancelarije DFC u Beogradu

Predsednik SAD D`o Bajden i novi dr`avni sekretar Entoni Blinken

www.serbianmirror.com

Ogledalo – 19 godina zajedni~kog poverenja.
^itajte nas online: www.serbianmirror.com
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Ostali smo nemi i {okirani
priznanjem nekoliko
devojaka da su godina-

ma, jo{ kao maloletne, bile
zlostavljane i silovane usred
Beograda, u najpoznatijoj privat-
noj {koli glume, koju je pohad-
jalo vi{e od tri hiljade dece. Prvi
put se dogadja na ovim prostori-
ma da veæi deo javnosti `rtvama
veruje i daje im otvorenu
podr{ku. Sud }e zvani~no utvrdi-
ti istinu, ali javnost je ve} pre-
sudila.

Optu`eni Miroslav Mika
Aleksi} ve} decenijama va`i za
priznatog u~itelja glume, njegovi
djaci su danas vrhunski glumci
ili su uspe{ni u nekim drugim
poslovima kojima se bave. Nije
imao registrovanu firmu za delat-
nost edukacije, po zakonu nije
smeo time da se bavi. Njegova
{kola “Stvar srca” nije bila
akreditovana, bila je bez stru~ne
spreme kadra, bez plana i pro-
grama koji dr`ava propisuje. U
Srbiji ne postoji zakon kojim se
reguli{e rad umetni~kih {kola.

Aleksi} je u svojoj {koli
glume, u atmosferi straha, decu
od 7 do 17 godina formirao po
sopstvenoj meri, pravio je od
njih li~nosti kakve je `eleo. On
je bio vrhovni autoritet, mali{ani
su se odvajali od primarne
porodice, ~ime bi se poni{tavao
autoritet roditelja, pri~a o
de{avanjima u {koli smatrana je
svojevrsnim izdajstvom grupe,
svaki ~as po~injao je molitvom,
postojali su rituali kao {to je
umivanje… Deca su brutalno
vredjana sa obja{njenjem da ih
to zapravo ~eli~i za, kako je
govorio, jako te`ak posao glume.
Postavljao je sebe kao apsolutno
dominantnog, {to nije izazivalo
samo strah kod dece, ve} i nji-
hovo po{tovanje i slepo divljen-
je. Psiholozi njegov na~in rada
uporedjuju sa sektom.

Devojke i mladi}i koji
su nakon privatne Aleksi}eve
{kole upisali dr`avni Fakultet
dramskih umetnosti (FDU), sus-
reli su se sa potpuno druga~ijim
na~inom rada sa akreditovanim
nastavnim planovima i programi-
ma, sa vrhunskim profesorima,
ali i sa moralnim i eti~kim prin-
cipima. Jedan od omiljenih pro-
fesora, po{tovan i voljen od svo-
jih kolega, a pre svega djaka,
poznati glumac Dragan Petrovi}
Pele, iako veoma zauzet ovih
dana, odvojio je vreme kako bi
odgovorio na nekoliko pitanja za

“Srpsko Ogledalo“. On se prema
svojim studentima ophodi sa
po{tovanjem, pa`ljivo i sa
mnogo ljubavi, {to mu oni
uzvra}aju i zato ne ~udi {to su
dve njegove studentkinje, nakon
{to su prijavile Aleksi}a, prvo

njega pozvale da mu to saop{te. 
Kako ste podneli kada

su vam dve va{e studentkinje
li~no ispri~ale {ta su do`ivele u
toj {koli glume? Da li ste osetili
koliko vas po{tuju i veruju
vam, da sa vama medju prvima
dele detalje najbolnijih trenuta-
ka?

- Te{ko je re~ima
opisati trenutak kada vas iznena-
da preplavi ne{to toliko strano,
mra~no i monstruozno. To je
onaj trenutak kada iznenada
zanemite, a potom ne mo`ete da
procenite koliko ste dugo }utali.
Da li je }utanje trajalo sekund,
dva ili satima i danima. Meni se
~ini kao da i dalje }utim i ne
mogu, ne sasvim, da progovorim.

Svi mi koji se bavimo
bilo kojom vrstom pedago{kog
rada u obavezi smo, pre svega,
da se dr`imo moralnih i eti~kih
principa, upravo da bismo
zaslu`ili poverenje studenata, a
budu}i da je re~ o gluma~koj
pedagogiji, umetni~kom predme-
tu na umetni~kom fakultetu, bez
,,otvorenosti“, obostranog pov-
erenja ne bismo uspeli da dodje-
mo do `eljenog cilja. To je prvo-
razredno pitanje prijateljske
pomo}i, podr{ke i ljubavi.

Da li ste o~ekivali da
}e naj{ira javnost pru`iti
podr{ku ovim devojkama i da
}e im poverovati i pre
dono{enja presude?

- Te{ko je predvideti
odgovor naj{ire javnosti, nisam

o~ekivao ni{ta i o~ekivao sam
sva{ta. Naime, priroda ovoga {to
nas je sna{lo je sve nas, kada
ka`em nas mislim na sve ljude
koji su o dogadjaju saznali te
nedelje, potpuno porazila,
poni{tila i stavila u stanje pot-
punog ose}anja bespomo}nosti.

Nisam od onih koji bi
sami da dele pravdu, niti mislim
da je moje pravo da sudim
bilo kome. Za to postoje
institucije, policija,
tu`ila{tvo, sud i
mi{ljenja sam da,
koliko god da je
ljudima te{ko da
se smire, mora-
ju da na~ine
napor i puste
p r a v o s u d n e
organe da bez
pritiska javnosti
rade svoj posao. Tako
je jedino ispravno.

Va{ metod rada
pedagoga u glumi se u
velikoj meri razliku-
je od
Aleksi}evog.
Dok je on
anul irao
z n a ~ a j
roditel-

ja i li~nost deteta, vi va{im stu-
dentima dozvoljavate da sami
odredjuju nivo svoje privatnos-
ti i da ostanu autenti~ni, jedin-
stveni. Koji je va{ glavni
edukacijski princip?

- Fakultet dramskih

umetnosti je visoko{kolska
ustanova Univerziteta umetnosti
u Beogradu. FDU ima akredito-
vane nastavne planove i pro-
grame po kojima radi. Centralna
gravitaciona ta~ka oko koje ras-
poredjujem metodske jedinice
po{tuju}i plan i programe je slo-
boda li~nog izraza. To zna~i da

ne postoji ta~no i
pogre{no, sve

mo`e, ako stu-
dent doka`e.
Svi stu-

denti i
s t u -
den-

tkin-

je su jedinstveni, neponovljivi
originali, divni talentovani ljudi
koji imaju svoje snove, ideje,
nadanja, `elje.

Glumac je sam svoj
instrument, najvredniji, najde-
likatniji i najosetljiviji instru-
ment. On je ,,umetni~ki pred-
met“, bez presedana, te se prema
njemu mora odnositi sa
po{tovanjem i divljenjem,
pa`ljivo, ne`no i sa mnogo
ljubavi.

Ako bih morao da defi-
ni{em metod po kome radim, a
da definicija stane u jednu pros-
tu re~enicu, to je: Integrativni
gluma~ki metod. Da se
razumemo, ja ne govorim o
ne~emu novom, nepoznatom. To
je metod ili sistem po kome rade
sve najbolje svetske gluma~ke
{kole, poznate tehnike...
Stanislavski, Boleslavski, Marija
Uspenska, Lee Strasberg, Mihail
^ehov...

Ne mo`e profesor
glume nikoga da nau~i da glumi,
ne ide to tako. Ja mogu studen-
tima da uka`em na gluma~ka
izra`ajna sredstva, spoljna i
unutra{nja. Da im skrenem
pa`nju na ~ulni, emocionalni i
duhovni svet, te da im pru`im
prijateljsku pomo} da pove`u
pomenute svetove u jednu estet-
sku figuru, ali sa punom sve{}u
o tome da je do`ivljaj svakoga
od njih druga~iji, jer se oni raz-
likuju, pa prema tome svako je
pojedina~no u pravu.

Prva re~enica koju izgo-
varam prilikom prvog susreta sa
studentima glume je: ,,Vi niste
moji, vi ste svoji“. To je veoma
va`no za njihov pravilan
po~etak, postavku stvari, ~vrsto
utemeljenje. I bez `elje da popu-
jem i da se pravim mnogo
pametan u glumi, a duboko sam
uveren i u svim drugim delatnos-
tima, najva`nije su RELAK-
SACIJA, PA@NJA I KONCEN-
TRACIJA.

S obzirom na to da
studenti na ~asovima glume
kroz ve`be i gluma~ke zadatke

otvaraju du{u, lak{e im je
analizirati li~nost. Da

li zato postaju
ranjiviji i

lak{e se

^OVEK JE ^OVEKU NAJVE]I DAR
EKSKLUZIVNO ZA OGLEDALO GOVORI POZNATI GLUMAC I CENJENI PROFESOR FDU DRAGAN PETROVI] - PELE

Poznati glumac i cenjeni profesor Dragan Petrovi} Pele,
sa svojom studentima FDU
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njima mo`e da “manipuli{e”?
Istina je da smo svi ranjivi kad

smo otvoreni, a ve} sam rekao da gluma
ne mo`e bez otvorenosti kako studenata i
studentkinja tako i profesora koji radi sa
njima. Daleko je to od bilo kakve manip-
ulacije, taman posla da pr~kate po
ne~ijem emocionalnom se}anju i manip-
uli{ete tim stvarima. To je zlo~in.

Prema va{em iskustvu, kada je
vreme da dete krene u neku od
gluma~kih radionica? Da li je 6-7 godi-
na suvi{e rano?

Mi{ljenja sam, to je moj li~ni
stav, da je suvi{e rano za dete uzrasta 6-7
godina. Nisam isklju~iv, prihvatio bih i
neko druga~ije mi{ljenje, ali zaista mislim
da je rano.

Gde je linija izmedju strogog
profesora i zloupotrebe dece? Kako da
roditelj proceni preti li detetu u nekoj
od privatnih ili dr`avnih {kola opasnost
od u~itelja ili trenera?

[ta zna~i ,,strog“? Postoje razni
nivoi strogosti. Kada govorimo o stro-
gosti, moja prva asocijacija je ,,sila”, neka
vrsta sile... Strogost, sila... OK je sve dok
sila ne prelazi u nasilje, to nije dobro.
Roditelji bi trebalo da razgovaraju sa
decom, jer oni ih najbolje poznaju, te da
od njih ~uju, saznaju da li im neka
aktivnost prija i zbog ~ega, a isto tako
ako im ne prija, zbog ~ega im ne prija.
Vrlo je jednostavno.

Da li treba o ovom slu~aju
javno da se pri~a kako bismo lak{e pre-
poznali druge predatore, a da, sa druge
strane, ne upadnemo u zamku
tabloidizacije?

O svim temama, pa i ovoj, treba
da se govori javno, otvoreno. Ne vidim
nijedan razlog zbog koga bi }utali ili, jo{
gore, pri~ali po kuloarima. O ozbiljnim
temama treba ozbiljno da se pri~a, ali bez

ostra{}enosti, civilizovano i pristojno,
uljudno.

Prepoznali ste jo{ jednu `enu
kao indirektnu `rtvu ove afere,
Aleksi}evu suprugu, va{u koleginicu,
takodje profesora na FDU. [ta re}i `eni
koja se nalazi u takvoj situaciji?

Razume}ete zbog ~ega ne mogu
da vam odgovorim na ovo pitanje.
Situacija je toliko delikatna i fragilna da
naprosto ne znam {ta bih mogao da
ka`em. Rekao sam ve} dovoljno i ne bih
ni{ta vi{e dodavao.

Kako da se kao dru{tvo i pojed-

inci pona{amo da bismo olak{ali tim
devojkama, da sa {to manje bola prod-
ju ovaj te`ak period?

Svi, svako pojedina~no mora da
shvati i prihvati da ~ovek nije ~oveku vuk
ili kov~eg ili proteza, stepenica na putu
do uspeha. ^ovek ~oveku nije sredstvo za

zadovoljavanje njegovih li~nih potreba ili
prepreka na njegovom putu. ^ovek je
~oveku najve}i dar, bez presedana! Mi
nemamo sna`niju potrebu nego {to je
potreba za drugim ljudskim bi}em, to je
egzistencijalno pitanje. Druga je stvar {to
smo se svi otudjili i odrodili, te zebemo
u polumraku poku{avaju}i da shvatimo {ta
nas je sna{lo i gde smo pogre{ili. Umesto
{to mu~imo sebe samooptu`ivanjem ili
optu`ivanjem nekoga drugog, bolje je da
se pomirimo sami sa sobom, pa onda sa
svima oko sebe. Jer jedino na taj na~in
}emo uspeti da zaista afirmi{emo `ivot
onako kako je to jedino mogu}e, `ive}i ga
ispunjeni istinskom ljubavlju!

I na kraju pitanje o posledica-
ma korone na filmsku umetnost. Srpski
filmski festival u ^ikagu je odlo`en za
prole}e. Mo`emo li vas o~ekivati sa
nekim filmom kao gosta na na{em festi-
valu?

Korona pandemija nas je, kada
ka`em nas mislim na ceo svet, prili~no
uzdrmala. Trpe svi i ljudi i poslovi pa
tako i filmska, ali i pozori{na produkcija.
Mi se trudimo, koliko je to mogu}e,
po{tuju}i sve mere za{tite nadaju}i se da
}e ovoj po{asti do}i uskoro kraj.

Valja biti strpljiv, sigurno }e
pro}i, a onda }emo se svi puno vi{e
radovati nekom budu}em susretu u
^ikagu ili Beogradu...

Ni{ta se slu~ajno ne de{ava.
Dobro je ako budemo iz svega ovoga
nau~ili ne{to. Od nas zavisi!

Marijana Maljkovi}

Redakcija “Ogledala“ i tim Srpskog filmskog festivala u
^ikagu podr`ava devojke koje su bile `rtve zlostavljanja
u Aleksi}evoj {koli “Stvar srca”. O{tro osudjujemo svaki
vid nasilja, naro~ito nad decom i `enama. Apelujemo na
sve koji su do`iveli neki oblik nasilja da skupe hrabrosti i
prijave nadle`nim organima. 

Nisi sama!

Bel Canto Music Academy
Presti`na Muzi~ka akademija Bel Canto,

locirana u Burr Ridge, odr`ava profesionalne 
individualne i grupne ~asove muzike za decu i odrasle 

kao i decu sa posebnim potrebama.
25 godina profesionalnog muzi~kog obrazovanja i 
iskustva su garancija uspeha njihovih studenata.

Renomirani profesori ove akademije daju ~asove na nekoliko 
instrumenata: klavir, gitara,violina, violon~elo, flauta, bubnjevi. 

^asove pevanja i vi{e od toga.
Za vi{e informacija kontaktirajte :

Bel Canto Music Academy
mobile: +1 (630) 581-5106

e-mail: info@belcantomusicacademy.com
website: www.belcantomusicacademy.com

Dragan Petrovi} Pele sa studentima FDU

januar 31
Kako ste? Kako }eete se vakcinisati?
Kakav je protokol kod vas za vakcinaciju?
Koja se najvi{e uzima – kineska, bitanska, ruska ?

Kod nas je najpopularnija kineska vakcina, jer
Kinezi imaju tradiciju u medicini i le~enju. I jer po~inju
Kinezi da nam grade beogradski metro – Srbi silaze da
`ive ispod zemlje. 

Srbija je zemlja blagostanja, kako pokazuje na{e
predsednik AV, koji }e svakom gradjaninu i penzioneru

pokloniti 30+30+50 evra na{ih para do septembra
ove godine. Samo treba da se prijavljujemo kao
prosjaci i da stanemo u red. Tih redova ima
malo vi{e – za le~enje korone, za vakcinaciju,
za testiranje, za normalan `ivot.

^uo Japanac da voz od Beograda do
Ni{a (230 km) putuje 9 sati, pa pomislio da je
Srbija velika kao Kina.

Sre}no Marko Lopu{ina,
pobednik nad koronom, za sada !?

MARKOVI KONACI

www.lopusina.com

Direktor muzi~ke akademije operska diva - Sladjana Sari}

Intervju
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Pi{e Ana Miti}

S
retne{ se sa tim vrlo

rano. Krene

uglavnom, ako ne i

pre od nekih bliskih

ljudi ili o~evih pri-

jatelja, u {koli, da li te je neki

de~ak na silu uhvatio za grudi ili

zadnjicu, razredni dao seksisti~ki

komentar na tvoj izgled, grupa

de~aka te je ugurala u {kolski

toalet. Kad najljubaznije mogu}e,

jer ne}e{ probleme, odbije{

udvaranje na `urki, on ti ka`e:

“Ti si kao neka riba!?“, i po{to

zna{ {ta mo`e da bude ako

krene{ da se svadja{, gleda{ samo

da se {to dalje skloni{ od njega.

Drugarica je pri~ala

kako se neki tip trljao o nju u

autobusu, ostale su fleke po jakni,

o pocepanim hulahopkama. Ona

je rekla kako ju je tatin prijatelj

“napao“, ~vrsto se pribio uz nju,

do{la je ku}i izbezumljena, majka

je odmah pitala “{ta se desilo?“.

Na faksu }e pri~ati o

nekim profesorima i pozivima

studentkinjama u kabinet. Drugi

tip }e ti re}i da je on mislio da

“ho}e{ zato {to si izazovno

igrala“. Pri~a}e ti koleginica kako

joj je jedan urednik slao

fotografije svog polnog organa,

druga kako ju je jedan kolega

pribio uza zid... Slu{a{ o tome

ceo `ivot. I pita{ se kada }e

mu{karci da shvate.

Slu{amo ovih dana da

“NE zna~i NE“, ali ljudska bi}a

ne komuniciraju samo re~ima,

dovoljan je pogled, izraz lica,

pokret, suza da ka`u kada treba

da se stane. Da li sva~ije }erke

treba da prolaze isto, i sinovi, da

bi se razumelo {ta zna~i kada

udje{ u tudj prostor bez dozvole?

Slu~aj seksualnog

zlostavljanja, verovatno najve}eg

poznatog u na{oj novijoj istoriji,

“pomerio“ je sve. Svi sada

razmi{ljaju. Od zabrinutih roditel-

ja – gde su i s kim su im sve bila

deca, da li su nekada ne{to

primetili i da li je to moglo ne{to

da zna~i, preko `rtava koje se

“lome“ da li da i one ka`u, pa

do, nadamo se svih jer svih se

ti~e, a najvi{e se preispituju, ili bi

makar trebalo, mu{karci. Da li je

trebalo staviti ruku oko njenog

struka tokom fotografisanja? Da

li je trebalo poljubiti u vrat

umesto u obraz? Bi}e dobro ako

mu{karci po~nu sebi da postavlja-

ju neka pitanja.

I dok su neki pravi znal-

ci za du`inu suknje i kada je bila

“prekratka“, istovremeno }e se

praviti da nisu znali da ona to

nije `elela i da je ta suknja bila

znak da sme da predje crvenu

liniju koju nije smeo. To sa sukn-

jama je toliko banalno, kao kada

bi `ene silovale mu{karce koji

nose kratke {ortseve. Krajnje

glupa obja{njenja od mu{karaca,

zbog ~ega su uradili ne{to {to

neka `ena nije `elela, slu{amo

decenijama. Mislili smo da smo

se dobro razumeli gde su granice

na{ih sloboda, za{to se neki

mu{karci i dalje prave da nisu?

Ili mo`da stvarno veruju u to {to

govore jer imaju podr{ku.

Pre nego {to je seksual-

no uznemiravanje uvedeno kao

krivi~no delo, mi smo imali jedno

veliko ismevanje u medijima – da

ne}e mu{karci mo}i da se udvara-

ju `enama {to je potpuna neisti-

na, ali i u udvaranju postoje

odredjene granice, podse}a Vanja

Macanovi} iz Autonomnog

`enskog centra. Centralna stvar

kod seksualnog uznemiravanja,

nije samo da li su mu{karci

razumeli, dosta toga ide i iz

li~nog – {ta je za mene seksual-

no uznemiravanje, ne mora biti

isto za vas.

“Stvar je u tome, i to je

ono {to mi govorimo `enama ako

i kada nam prijavljuju, da li su

drugoj strani rekli ili napisali

poruku da to za njih predstavlja

uznemiravanje, agresiju, da ne

`eli to da slu{a i da prelazi

granicu. I tu je sada pitanje kako

ova druga strana postupa. Ako vi

nekome ka`ete da prestane, da je

pre{ao granicu i da je uvredljivo

i taj vi{e nikada to ne ponovi –

onda je razumeo poruku, a ako

nastavi i pored toga {to ste rekli

i napisali, onda se ulazi u domen

krivi~nog dela“, pri~a Vanja

Macanovi} u razgovoru za

Nedeljnik.

Da ne bi bilo “niko mi

nije rekao“, {to uop{te nije oprav-

danje, vreme je da se otvoreno

pri~a, ka`e, da neka pona{anja

koja `ene trpe godinama nisu u

redu. I oni to moraju da ~uju. To

treba da ka`u i `ene, ali i

mu{karci jedni drugima. Ako su

drugari. Da ti sutra taj drug ne

napadne }erku.

Jer dvojica od trojice

mu{karaca smatraju da ponavljan-

je ne`eljenih poziva na pi}e,

ve~eru ili sastanak nije seksualno

uznemiravanje, pokazalo je onla-

jn istra`ivanje kompanije

Instamotor. Jedan od trojice

mu{karaca ka`e da se direktno

suo~io sa prestupnicima kada su

bili svedoci seksualnog uznemira-

vanja ili napada, ~etvrtina ka`e

da je intervenisala na drugi na~in

(prekid, ometanje itd.), 18%

mu{karaca ka`e da ni{ta nisu

rekli ili u~inili, a vi{e od ~etvr-

tine mu{karaca ka`e da im je `ao

{to nisu u~inili vi{e kada su bili

svedoci seksualnog uznemiravan-

ja.

Da li mu{karci razumeju

gde je granica, da li su `ene

jasne, da li na{e dru{tvo podr`ava

izgovore da je `ena nekako

morala da pru`i ono “Ali“ koje

}e da opravda razlog da se ta

granica predje.

“Ja mogu da uradim {ta

god, ali mene ne sme niko zbog

toga ni da siluje, ni da udari,

povredi, udari, ubije... Dok se ne

promeni stanovi{te kod svih i u

SLU^AJ ALEKSI] - POSLEDICE

DA LI SU (SVI)
MU[KARCI SADA SHVATILI

Ne {etaj sama no}u po livadi i druge norme

Da ne bi bilo “niko mi nije rekao“, {to uop{te
nije opravdanje, vreme je da se otvoreno pri~a
da neka pona{anja koja `ene trpe godinama
nisu u redu. I mu{karci to moraju da ~uju. To
treba da ka`u i `ene, ali i mu{karci jedni drugi-
ma. Ako su drugari. Da ti sutra taj drug ne
napadne }erku

Vanja Macanovi}, Autonomni `enski centar

Sistem vam `rtvu vra}a u ponovno zlostavl-
janje, implicira joj se odgovornost i krivica za
to {to joj se desilo
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dru{tvu i medju profesionalcima, mi

ne}emo napredovati“, napominje Vanja

Macanovi}.

Mnogo bi bilo te{ko `iveti na

svetu koji je toliko nebezbedan da budete

silovani samo zato {to ste se na{li na

odredjenom mestu u odredjeno vreme. I

onda mora da postoji ne{to drugo, neki

razlog, a psiholozi }e vam re}i da to pri-

pada ljudskoj prirodi.

“Da li je `rtva ne{to uradila {to

se postavlja kod svih krivi~nih dela zato

{to svi, kao ljudi, posmatramo tako stvari

da je prosto neverovatno da vam se ne{to

desi a da vi tome niste doprineli. Tako

ljudi generalno racionalizuju. Tako je i

medju profesionalcima, bez obzira da li je

silovanje, zlostavljanje ili neko drugo

krivi~no delo. Te stvari koje opravdavaju

to {to je neko u~inio je fenomen koji ne

postoji samo u Srbiji. @ene u jednoj lati-

noameri~koj dr`avi protestovale su jer je

sutkinja napisala u presudi da je

olak{avaju}a okolnost bila {to je `rtva

nosila donji ve{ crvene boje. @ene su

iza{le na ulicu nose}i ga}ice crvene boje.

Otkad je boja donjeg ve{a poziv da vas

neko siluje? Ili bilo {ta?“, nagla{ava Vanja

Macanovi}.

Druga stvar je, dodaje, pitanje

koje se postavlja medju profesionalcima a

to je ne{to {to je u{lo u na{u praksu, ali i

svuda u svetu – {ta je doprinos `rtve

izvr{enom krivi~nom delu.

“I onda sudije pi{u {ta je bio

doprinos `rtve i stave ovakve budala{tine,

{to je sramotno. Sistem vam `rtvu vra}a u

ponovno zlostavljanje, implicira joj se

odgovornost i krivica za to {to joj se desi-

lo. Ne da mu{karci nisu shvatili, nego

imaju ohrabrenje da to rade i dalje“,

zaklju~uje Vanja Macanovi} iz A@C.

Kada se desi neki slu~aj kao ovaj

sada, reakcije mu{karaca budu razli~ite.

Ve}ina zaista saose}a, Milena Radulovi},

Iva Ilin~i} i sve devojke su prethodnih

dana dobile ogromnu podr{ku kolega. Neki

se izvinjavaju `enama i u ime onih koji su

im u~inili zlo, neki odbijaju da prihvate da

se te stvari de{avaju, jer nisu “nikada

videli“, jednostavno ignori{u, jedan broj

biva rezigniran jer “eto ne mo`e ni na pi}e

vi{e da je pozove{ a da te ne optu`i za

seksualno zlostavljanje“ ili “bolje da

nemam vi{e ni{ta sa `enama i budem sam

nego u zatvoru“. Najve}i problem su oni

koji ovaj problem vide kao `enska

umi{ljanja i preuveli~avanja, da je odbijan-

je deo udvaranja i dokazivanja mu{ke

upornosti (jer ne lep, nego uporan) uz

klasi~na optu`i-`rtvu obja{njenja “da su to

same tra`ile“, “pa {to se sredila“, “izazi-

vala me je pogledom...“. Gnusne

komentare ne treba ~itati, ali ~injenica je

da i oni govore o iskrivljenoj slici. Ima

medju onima koji brane zlostavlja}e i `ena

koje veruju da su `ene krive kad im se

dogodi seksualno nasilje.

Da li mi ipak nismo dalje odmak-

li od one ~uvene iz na{eg folklora “dok

kuja ne mahne repom...“

Da li su na to mislili i na

Pravnom fakultetu u Beogradu u ~ijim

Standardima rada postoji sporan ~lan koji

se odnosi na pravila obla~enja studenata i

studentkinja. Jer kad ti Pravni fakultet

pri~a o “davanju povoda upravo izgledom,

obla~enjem ili pona{anjem – za seksualno

uznemiravanje, rasnu, versku i druge

oblike diskriminacije“ naknadno

obja{njavaju}i da je u pitanju bila

“nesre}na formulacija koja nikada nije

postala norma“, jasno je da nisu u pitanju

pojedinci, ve} problem na nivou dru{tva i

institucija, pa ~ak i onih koje bi trebalo da

brane prava.

Imali smo i slu~aj ud`benika

“Kriminalistika“ profesora sa Pravnog

fakulteta u Kragujevcu u kojem se navodi

da `rtva silovanja naj~e{}e “sama daje

doprinos krivi~nom delu“, i to svojim

“nepromi{ljenim pona{anjem“, izmedju

ostalog ako “{eta no}u po livadi“ ili da

“`enska osoba svojim pona{anjem dopu{ta

stvaranje situacije u kojoj je ona na osnovu

prosudjivanja bila du`na da predvidi

mogu}nost konfrontacije“.

A po{to sve kre}e od najranijih

dana, znamo da su `rtve koje su optu`ile

Miroslava Aleksi}a za silovanje i nedozvol-

jene polne radnje tada bile maloletne,

va`no je o tome pri~ati od ranog uzrasta.

Deca u~e kako se razmno`avaju

silikatne alge i trepljari, ali nemaju seksual-

no obrazovanje. Jer nije dovoljno ako se kod

ku}e obja{njava da devoj~ice ne treba hvatati

za grudi, da je za sve neophodan pristanak,

i ako de~ak gleda svog oca koji po{tuje

majku, pa posle prenosi taj model pona{anja

na druge `ene. Koliko de~aka to nema od

koga da ~uje i za uzore ima lo{e modele?

“Na`alost, to {to se u~i i to {to

profesori Pravnog fakulteta u~e neke

budu}e stru~njake nekada bude potpuna

katastrofa, neki to napi{u u svojim knjiga-

ma i to bude zvani~ni ud`benik iz kojeg

u~e generacije“, ka`e Vanja Macanovi}.

Ide kao po{alica da “tri puta NE, u

stvari zna~i DA“. Zato deca od pred{kolskog

uzrasta treba da se u~e da “NE“ zna~i “NE“

i da postoji mesto na kojem se zaustavljate.

“Te stvari o uzajamnom

po{tovanju, ali i da dete zna {ta su dozvol-

jeni, a {ta nedozvoljeni dodiri, treba da se

u~e od najranijeg uzrasta. Na{a deca su

mnogo na internetu i tamo vide sva{ta i

koliko god mi negodovali, ima i pozitivnih

stvari kao {to su jutjuberi koji pri~aju o

va`nim stvarima kao {to je seksualno obra-

zovanje. Tako je jedna mlada jutjuberka

ispri~ala svoj slu~aj i kako je ona reagov-

ala, {to je na~in da deca u~e kako treba

reagovati“, daje primer na{a sagovornica.

Govori o slu~aju kada je otac

slao poruke drugarici svoje }erke.

Devoj~ica je odmah rekla mami i to je bilo

prijavljeno. Shvatila je, ka`e Vanja

Macanovi}, da ona svoju }erku nikada nije

pitala {ta bi ona uradila u toj situaciji.

“Upitala sam je i ona je rekla da

bi obrisala poruke. Rekla sam: ‘Jaoj,

nemoj molim te da bri{e{ nego mi odmah

poka`i.’ Ni roditelji ne znaju sve. Koristite

jutjubere i serije da pokrenete te teme, da

kao roditelj pokrenete inicijativu da ste

spremni da pri~ate o ‘temama za odrasle’,

da bi vam se dete sutra poverilo, da ne bi

imalo strah i da zna da to nisu teme o

kojima treba da se }uti.“

Mo`da svi da isprobamo, da

~ujemo {ta }e nam deca re}i. Samo da vi{e

ne }utimo.

Kad ti Pravni fakultet pri~a o “davanju povoda upravo
izgledom, obla~enjem ili pona{anjem – za seksualno uzne-
miravanje, rasnu, versku i druge oblike diskriminacije“
naknadno obja{njavaju}i da je u pitanju bila “nesre}na for-
mulacija koja nikada nije postala norma“, jasno je da nisu u
pitanju pojedinci, ve} problem na nivou dru{tva i institucija

Deca u~e kako se razmno`avaju silikatne alge i trepljari,
ali nemaju seksualno obrazovanje. Jer nije dovoljno ako se
kod ku}e obja{njava da devoj~ice ne treba hvatati za
grudi, da je za sve neophodan pristanak, i ako de~ak gleda
svog oca koji po{tuje majku, pa posle prenosi taj model
pona{anja na druge `ene. Koliko de~aka to nema od koga
da ~uje i za uzore ima lo{e modele

Slu~aj seksualnog zlostavljanja, verovatno najve}eg
poznatog u na{oj novijoj istoriji, “pomerio“ je sve. Svi sada
razmi{ljaju. Od zabrinutih roditelja – gde su i s kim su im sve
bila deca, preko `rtava koje se “lome“ da li da i one ka`u, pa
do, nadamo se svih jer svih se ti~e, a najvi{e se preispituju,
ili bi makar trebalo, mu{karci. Da li je trebalo staviti ruku
oko njenog struka tokom fotografisanja? Da li je trebalo
poljubiti u vrat umesto u obraz? Bi}e dobro ako mu{karci
po~nu sebi da postavljaju neka pitanja

www.serbianmirror.com
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Po~etkom oktobra 2020.
godine je obele`en devet-
naesti rodjendan lista

“Ogledalo“? [to bi se reklo:
poraslo dete, osamostalilo se. [ta
biste izdvojili kao najsvetliji
trenutak iz punoletnog sta`a
ovog mese~nika?

- Da, ta~no tako. Toliki
sta` nije mala stvar, pogotovu {to
je u pitanju {tampani medij iz
dijaspore u digitalnoj eri. Za dugo-
trajnost “Ogledala“ su zaslu`ni
najpre ogromni entuzijazam, nos-
talgija i `elja za o~uvanjem
nacionalnog identiteta daleko od
matice, pa tek onda finansije.
Kada je re~ o najsvetlijem
trenutku, te{ko ga je izdvojiti, jer
“Ogledalo“ nije samo medij:
mnogo je vi{e od toga. Ono
povezuje na{e ljude sa obe
ameri~ke obale, a zatim i sve njih
sa maticom. Pod njegovim okril-
jem je realizovano pregr{t
zna~ajnih projekata, od kojih se
svakako izdvaja Festival srpskog
filma u ^ikagu i koji je
doskora{nji ambasador Srbije
Djerdj Matkovi} nazvao najve}im
srpskim kulturnim dogadjajem u
SAD. Niz godina je “Ogledalo“
imalo i svoju radijsku verziju,
organizovalo je promocije po
Americi i grupna putovanja u
maticu, te izbore za najlep{u
Srpkinju severnoameri~kog konti-
nenta, ali i podupiralo mnoge
humanitarne akcije.

Pretpro{le godine
“Ogledalo“ je grafi~ki osve`eno,
a veb-sajt mu je modernizovan.
Planirate li jo{ neke ve}e
promene pred veliki jubilej,
dvadeseti rodjendan?

- Otkad postoji na{ list,
mi uporedo sa {tampanim
objavljujemo i besplatno elektron-
sko izdanje, jer nam je cilj da
dopremo do {to ve}eg broja ~ita-
laca. Zato se s vremena na vreme
modernizujemo, onoliko koliko
nam to na{e veoma skromne
finansijske mogu}nosti dozvoljava-
ju. Te`imo i ka jo{ naprednijem i
sadr`ajnijem veb-sajtu i nadam da
}e se i to uskoro desiti.

Tira` lista je 10.000
primeraka. Kakva su va{a
iskustva, da li na{i ljudi u
Americi prednost daju
klasi~nom, papirnom izdanju ili
pak informisanju putem sajta?
{ta ka`e statistika?

- Stariju generaciju smo
navikli da dobija svoj {tampani
primerak prve subote u mesecu, a
sve pretplatnike da im novine
dodju na ku}nu adresu, bez obzira
gde u Americi `ive. Naravno,
imamo sve vi{e ~italaca koji nas
prate na internetu.

Sumorna 2020. je
pro{la. Koliko je korona na{teti-
la “Ogledalu“, u svakom smislu?

- Na{ list je ova po{ast
dosta pogodila. Jedini broj
“Ogledala“ koji od osnivanja nije
iza{ao u {tampanom izdanju bio je
aprilski 2020. Dakle, Ogledalo se
tog meseca ~italo samo na interne-

tu, dok se u normalnim uslovima
moglo na}i svuda gde na{ narod
zalazi: u prodavnicama, restorani-
ma, frizerskim salonima, lekarskim
ordinacijama, crkvama... A s

obzirom na to da mnogim firma-
ma posao slabo ide ili da uop{te
ne prihoduju, i reklamiranje je
opalo. Stoga, nekoliko meseci
nismo napla}ivali ogla{avanje
nikome.

Ako se ne varam,
poslednja predstava koju ste odi-
grali bila je “Gospodja ministar-
ka“, u martu. Nedostaje li vam
aplauz pozori{ne publike?

D a ,
poslednja pred-
stava realizovana
u 2020. je
~uvena Nu{i}eva
“Gospodja min-
istarka“, u kojoj
ja ve} godinama
igram lik @ivke
ministarke, a i

sada u novoj postavci. Sa ovom
predstavom smo gostovali {irom
Amerike, pobrali pozitivne kritike
i ona se uvek rado gleda.
Tuma~enje lika @ivke Ministarke
mi ~ini posebno zadovoljstvo; to
je za mene praznik na sceni, jer tu
rolu pri`eljkuje svaka glumica.

Pozori{te je ina~e moja
velika ljubav i u SAD sam do{la
pravo iz teatra, ali sam potom
prestala da se bavim glumom
zbog porodi~nih razloga i nepoz-
navanja jezika, po{to sam u {koli
u~ila francuski. Medjutim, kada je
2004.godine u ^ikagu osnovano
amatersko pozori{te, danas
Srpsko-ameri~ko pozori{te “Mira
Srem~evi}“, odmah sam mu se
pridru`ila i tu volonterski radim i

stvaram skoro dve decenije, sa
mnogo ljubavi. Gluma mi
omogu}ava da svaki put `ivim
novi `ivot i to je ne{to {to hrani
i obnavlja moju du{u. Trenutno
mi ba{ nedostaju dra` scene,
reflektori i aplauzi, uostalom kao
i svim mojim kolegama i
koleginicama. Od 2019. deo tima
je jo{ jedna profesionalna glumi-
ca, Smiljana Nedi}, pa sam se i
dodatno radovala svakoj predstavi
daju}i se nesebi~no. Kako god,
nadam se boljim vremenima u
kojim }emo na na{oj maloj pozor-
nici o`iveti ne samo “Ministarku“
ve} i mnoge druge komade.

Ve} sedam godina
uspe{no organizujete Festival
srpskog filma u ^ikagu.
Pro{logodi{nji, osmi, zbog epi-
demijske situacije je odlo`en za
prole}e 2021. Ako se ni do tada
ne stvore neophodni uslovi,
razmi{ljate li da projekcije
odr`ite preko interneta, po ugle-
du na pojedine iste ili sli~ne
manifestacije?

- Festival srpskog filma
u ^ikagu se odr`ava svake godine
prvog vikenda u decembru. Ovaj
osmi po redu pomeren je za maj
2021, u nadi da }emo do tada
imati sigurne i bezbedne uslove za
posetioce i goste festivala.
Ukoliko se to ipak ne desi, ni{ta
nam drugo ne preostaje nego da
pomerimo datum i sa~ekamo neko

SLAVICA
PETROVI]

Autor: Ivan Kalauzovi} Ivanus

Glavna i odgovorna urednica “Ogledala“, direktorka Festivala srpskog filma u ^ikagu i glumica i rediteljka 
Srpsko-ameri~kog pozori{ta “Mira Srem~evi}“

IVAN KALAUZOVI]

Odstalnog 
saradnika

Slavica Petrovi}

Slavica sa sinovima Petrom i Aleksandrom

POŠALJITE ^AROLIJU SA LI^NIM PE^ATOM
Autorska dela kao korisni proizvodi - sa li~nom

porukom, za Vaše najmilije u Srbiji.
http://molinasurprise.com/prodavnica/

molinasurprise.com
molina.surprise@gmail.com

https://www.facebook.com/molinasuprise
https://www.instagram.com/molina.surprise/ 
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sigurnije i bezbednije vreme, jer
jedino tako se mo`e osetiti prava
festivalska sve~ana atmosfera uz
dru`enje sa gostima, filmskim
zvezdama...

Kako ocenjujete kvalitet
srpskih filmova snimljenih u pro-
teklih pet leta?

- Srpska filmska produk-
cija je u poslednjih nekoliko god-
ina iznedrila dosta dobrih ost-
varenja. Srbija ima ozbiljne red-
itelje, jako dobre filmske
stvaraoce, i odli~ne glumce. I
pored toga {to u na{oj zemlji
vlada vrlo te{ka finansijska
situacija i {to se malo novca izd-
vaja za kulturu, u proteklom peri-

odu imali smo prili~an broj veoma
zapa`enih filmskih naslova.

Kandidat Srbije za
presti`nu nagradu Oskar je film
“Dara iz Jasenovca“ Predraga
Gage Antonijevi}a. Jeste li zado-
voljni izborom komisije ili sma-
trate da neko drugo ostvarenje
vi{e zaslu`uje tu ~ast?

- Od svih predlo`enih
filmova za srpskog kandidata za
Oskara imala sam samo priliku
da vidim “Realnu pri~u“
Gordana Ki~i}a, koju smo u
^ikagu prikazali pretpro{le
godine. Mislim da je, bar po do
sada dobijenim nagradama na
medjunarodnim festivalima, kao

i odli~nim kritikama koje sam
pro~itala, film “Otac” Srdana
Golubovi}a jedan od mo`da
najzaslu`nijih da nas predstavi u
Americi. Ne osporavaju}i umet-
ni~ki kvalitet, verujem da je
komisija ipak odabrala “Daru iz
Jasenovca“ Gage Antonijevi}a
pre svega imaju}i u vidu zna~aj
teme kojom se taj film bavi, a
verovatno i dobroj re`iji i glumi.

Govori li se u Americi o
Jasenovcu javno?

-Evo {ta se upravo dogad-
ja u poslednjih par dana vezano za
film Dara iz Jasenovca. 

To dovoljno dokzuje
kakav stav ljudi u Americi imaju

prema Jasenovcu, logoru smrti i
uop{te prema na{im stradanjima.

^ovek koji je podigao
najve}u pompu je Jevrejin, ~iji je
narod stradao u tom istom
Jasenovcu i film koji raspola`e
istorijskim ~injenicama, procenioo
kao srpsku politi~ku propagandu, a
da ga nije ni video.

U svakom slu~aju mi
na{em kandidatu za Oskara i Zlatni
globus dajemo svu podr{ku i
`elimo puno uspeha.

Dugo ste u rasejanju.
Napravili ste zavidnu karijeru i
decu izveli na pravi put. @ivot
vam je zasigurno bio vrlo
uzbudljiv. Da li ste nekada

mo`da pomislili da napi{ete auto-
biografiju?

- Jesam, ~ak sam dobi-
jala i neke predloge, ali se nisam
usudila i ohrabrila da se toliko
otvorim. Moj `ivot jeste ponekad
i{ao i ~udnim i nadasve neo~eki-
vanim putevima. Nikada nisam
planirala da `ivim u inostranstvu,
a evo ovde sam vi{e od ~etiri
decenije. Nekada vas sudbina
iznenadi. U svakom slu~aju, bilo
bi to, sigurna sam, ~itaocima zan-
imljivo {tivo. Ipak, kada sve
saberem, moj najve}i uspeh su
moja deca. Ostalo se sve vre-
menom zaboravi, ali potomci,
hvala Bogu, ostaju.

Otvaranje Srpskog Filmskog fetsivala u ^ikagu 2019. Slavica kao @ivka Ministarka

Nakon {to je ameri~ki
~asopis Varajeti, jedan
od najuticajnijih film-

skih magazina na svetu, objavio
kritiku filma “Dara iz
Jasenovca“ Predraga Gage
Antonijevi}a, u kojoj je doma}i
kandidat za Oskara, izmedju
ostalog, okarakterisan kao
“neprikriveni primer srpske
nacionalisti~ke propagande“,
autor teksta D`ej Vajsberg je u
odredjenom broju medija
postao“omra`eni neprijatelj
Srbije“.

Reditelj Srdjan
Dragojevi} smatra da je sve ovo
neozbiljno.

“Za svaki film sam
dobijao i pozitivne i negativne
kritike. Praviti slu~aj od jedne
kritike, ma kakva ona bila, a da
film nismo gledali, za mene je
zaista neozbiljno“, kratko je
odgovorio za Danas reditelj upi-
tan da prokomentari{e reakcije
koje je pisanje ameri~kog
kriti~ara izazvalo u Srbiji.

Filmski kriti~ar Ivan

Velisavljevi} ka`e za Danas da
se filmske kritike svi sete kad
dirne u glavni ideolo{ki `ivac,
{to je bolje od uobi~ajene
situacije kad je niko ne ferma.

On dodaje da film nije
gledao, ali da ga o~ito nisu
gledale ni kolege kriti~ari.

“Jer se u kritici ra~una
da ste film pogledali ako ste o
njemu ne{to napisali, a kriti~ari
}ute. Time hteli-ne hteli pokazu-
ju kukavi~luk pred ucenom
vlasti“, napominje na{ sagov-
ornik.

Besplatna reklama ili
namerna {teta

Na kritiku objavljenu u
magazinu Varajeti reagovala je
scenaristkinja filma “Dara iz
Jasenovca“ Nata{a Drakuli}.

“Ja to shvatam kao
besplatnu reklamu, ne znam {to
su se svi uznemirili oko toga.
Nemam nikakav komentar na to.
To je zluradi tekst, nije kritika.
Kad u tekst stavite 80.000 ubi-
jenih, a mi nigde ne spominjemo
brojku, tako ne{to stvarno nije

za komentarisanje“, navela je
onaizmedju ostalog za Nova.rs.

Reditelj filma Predrag
Gaga Antonijevi} izjavio je da
smatra da to nije kritika ve}
pamflet, ali i taj tekst mo`e uti-
cati na odluku ~lanova Ameri~ke
akademije, te da je naneo
ogromnu {tetu filmu sa
stanovi{ta nagrada Oskar i Zlatni
globus.

Istinomer
Nezadovoljni tekstom

objavljenim u ~asopisu Varajeti,
odredjeni broj korisnika
dru{tvenih mre`a zapo~eo je i
kampanju kojom se pozivaju
Srbi da daju visoke ocene drami
“Dara iz Jasenovca“ na filmskoj
platformi IMDb.

Na istoj stranici mogu
se prona}i i oni koji su film
Predraga Antonijevi}a ocenjivali
samo jedinicama, {to su mnogi
ocenili kao odgovor Hrvata.

Beogradska premijera
filma zakazana je tek za 22.
april, a ameri~ka distribucija
po~inje 5. februara.

Film Dara iz Jasenovca - Predraga Gage Antonijevi}a  srpski kandidat za Oskara 

Intervju

O[TRA KRITIKA I NAPADI NA
SRPSKI FILM “DARA IZ JASENOVCA“
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Njujork — Ameri~ka farmaceutska kompanija Fajzer o~ekuje oko 15 milijardi dolara prihoda od
prodaje kovid vakcine u 2021. godini, javlja tv stanica CNBC.

IZVOR: TANJUG
Fajzerova vakcina protiv koronavirusa, koju proizvodi zajedno sa nema~kim partnerom BioNTekom,

prva je u SAD koja je odobrena za hitnu upotrebu.
U celoj 2021, Fajzer predvidja ukupne kompanijske prihode u iznosu izmedju 59,4 milijarde i 61,4

milijarde dolara.

COMPASS ARENA
PROVOD ZA SVE GENERACIJE

Upravo je otvoren novi moderan kom-
pleks na 3 sprata sa velikim brojem
sadr`aja.

Dugoo~ekivana Compasss arena, koje
nudi u`itak za sve generacije, od najmlad-
jih do najstarijih. Od cafea, preko sport
bara, restorana, viski bara, pa ~ak i sport-

skih terena.
Restoran, sports bar sa velikim ekrani-

ma za pra}enje sportskih dogadjaja.
Compass Cafe za celu porodicu u kojem
se servira sve od kola~a, kafe, salate do
odli~nih specijaliteta sa ro{tilja.

Whisky Bar i Premier Lounge nalaze
se na tre}em spratu, Compass arena nudi
odli~nu mediteransku hranu, srpske speci-
jalitete i vi{e od toga.

Compass arena impozantno blista
pored samog autoputa 55 i sagradjena je
po najsavremenijim standardima.

Nude usluge razli~itih potreba : pros-
torija za poslovne sastanke, provod,
sportske turnire, no}ni `ivot i prostorije u
kojima }e u`ivati cela porodica.

Adresa:
625 Joliet Rd, Willowbrook 60527`
https://www.compassarena.com/
630 523 9933

SRPSKA KAFANA – ZORA 
Novootvoreni Etno-restoran Zora na

severu ^ikaga vam otvara svoja vrata i
svoje srvce uz autenti~ne specijalitete
srpske kuhinje.

Miris i ukus starog kraja }e vam
do~arati atmosfera i specijaliteti srpske
kuhinje vrhunskog kvaliteta. Pored
odli~nog ro{tilja tu su i kuvana jela i ~orbe

po starim srpskim receptima.
Dobrodo{li kod ljubaznih doma}ina

gde }ete sa ukusnim zalogajem osetiti i
toplinu i ljubaznost doma}ina.

Ukoliko `elite samo da poru~ite hranu

po svom ukusu, ljubazno osoblje }e sa
zadovoljstvom primiti porud`binu i
pripremiti na na~in koji vi `elite i
isporu~iti vam u vreme koje vama odgo-
vara.

Otvoreni su od 10 pre podne do 2
2~asa uve~e, od ponedeljka do nedelje.

Pozovite in na telefon: 773 625 7087

BABBA GRILL
Babba Grill je mesto gde se jede sa

u`ivanjem.
Pored velikog izbora balkanskih jela tu

su i tradicionalni makedonski specijaliteti.
Kuvana jela, ro{tilj, slatki{i, doma}i hleb.

Poru~ite Miy grill, me{ano meso sa
ro{tilja, ne}ete se pokajati.

Pobrinuli su se i za vegetarijance.
Radno vreme restorana :
Ponedeljak: zatvoreni
Utorak – Subota: 10 a.m. do 7 p.m.

Nedelja: 11 a.m. do 5 p.m.
Posetite ih li~no ili naru~ite hranu

preko aplikacija Uber eats i DoorDash!

KRATKE NOVOSTI IZ NA[E SREDINE/ KRATKE NOVOSTI IZ NA[E SREDINE/

KOLIKO ]E FAJZER ZARADITI OD
PRODAJE VAKCINA? PRIHOD SE
BROJI U MILIJARDAMA DOLARA

Nemanja Mom~ilovi}
Google je potpisao ugovor sa

izdava~ima u Francuskoj da pla}a sadr`aj
koji se koristi za ise~ke pregleda u odeljku
vesti.

Francuski regulatori prisilili su Google
da zapo~ne pregovore sa izdava~ima pro{le
godine nakon prepirke u kojoj je Google u
jednom trenutku potpuno uklonio preglede
vesti. Okvir sporazuma postignut je izmedju
Google-a i lobija francuskih izdava~a,
Alliance de la presse d’information generale
(APIG). Medjutim, isplate }e se pregovarati
sa pojedina~nim izdava~ima na osnovu kri-
terijuma poput politi~kih ili op{tih informa-
cija, broja pri~a dnevno i jedinstvenih
posetilaca mese~no.

Dr`ave dobijaju sporove protiv Google-a
Kao deo dogovora, francuske novine

dobi}e pristup Google-ovom izlogu vesti.
Takodje }e mo}i da objavljuju pune ili deli-
mi~ne ~lanke i eksperimenti{u sa grafi~kim
oznakama ili drugim formatima. Web lokaci-
je sa pretplatom mogu takodje besplatno
dodeliti ~itaocima odredjene ~lanke.

Google je bio prisiljen da pregovara sa

izdava~ima nakon {to je Francuska postala
prva zemlja EU koja je primenila nova prav-
ila oko pitanja preuzimanja vesti i njihovog
kori{}enja u pretragama. To je u su{tini
zakon o autorskim pravima namenjen izda-
va~ima vesti koji primorava digitalne kom-
panije poput Google-a i Facebook-a da
pla}aju ili bar pregovaraju za prikazivanje
~lanaka.

Od primene zakona, Google pregovara sa

francuskim izdava~ima o na~inu primene
pravila. Do novembra 2020. godine sklopio je
poslove sa {est novina i ~asopisa, uklju~uju}i
nacionalne dnevne novine Le Monde i Le
Figaro. Medjutim, Google i dalje pregovara sa
agencijama za {tampu poput Agencije France
Press (AFP) i izdava~ima ~asopisa. Finansijski
sporazumi su poverljivi, pa jo{ nije jasno
koliko izdava~i mogu da zarade.

Izvor: Engadget

GOOGLE PRIHVATIO DA PLA]A FRANCUSKIM
MEDIJIMA ZA INFORMACIJE
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Srpskom stanovni{tvu i
Srpskoj crkvi stradalim u
nedavnoj seriji zemljotresa

na Baniji i Kordunu neprestano
sti`e pomo} iz srpske dijaspore.
^ak 15.000 dolara pomo}i uputi-
lo je Udru`enje kraji{kih Srba
“Prelo“ iz ^ikaga. Sredstva su
upla}ena na ra~une
Gornjokarlova~ke eparhija SPC u
Hrvatskoj.

“Pored sredstava iz
bud`eta Udru`enja, vi{e od 100
~lanova i simpatizera ’Prela’ iz
cele Amerike je dalo svoje
nov~ane priloge. Odlu~eno je da
3.000 dolara namene za hitne
popravke srpskih hramova, a
ostatak za pomo} stanovni{tvu”,
ka`e predsednik Ljubinko [pegar
iz ^ikaga.

I humanitarni Fond
dijaspora za maticu sa sedi{tem u
Berlinu i Beogradu dodelio je
Eparhiji gornjokarlova~koj
nov~anu pomo} u iznosu od
10.000 evra. Pomo} je namenje-
na stanovni{tvu Petrinje
stradalom u zemljotresu, kao i za
sanaciji Hrama Svetog oca
Nikolaja i poru{enog parohijskog
doma.

Sli~na humanitarna
pomo} iz rasejanja upu}ena je i
Srbima u poplavljenim
podru~jima na Kosovu i
Metohiji. Prvi su se organizovali
Srbi iz Frankfurta koji su
ugro`enim `iteljima Kosmeta
kupili i poslali hranu, garderobu,
belu tehniku i materijal za
popravku ku}a. Najvi{e
dobrotvora bilo je iz Frankfurta,
Ofenbaha i Noj Izenburga.

I ~ika{ki Srbi su
nedavno obezbedili i dostavili
pakete pomo}i srpskom narodu
na Kosovu i Metohiji, u vrednos-
ti od 18.000 dolara. Nastavljena

je iz SAD i donacija vitamina D
i cinka sa vitaminom C, u vred-
nosti vi{e od 190.000 dinara,
kovid bolnici u Kragujevcu, kojoj
je poma`e gospodja Anka Erne iz
Milvokija. Mali{ani iz sela
Ranilug na Kosmetu dobili su
svoje darove princeze Katarine
Karadjordjevi}, koje im je
uru~ilo Udru`enja “Kraljevina
Srbija“.

Udru`enje “Svi Srbi u
Parizu“ prikupilo je {kolski pri-
bor za srpske djake na Kosovu i
Metohiji. Ovoj akciji, koju su
pokrenuli Srbi iz Nice, pridru`io
se i Arno Gujon sa svojom
humanitarnom organizacijom
“Solidarnost za Kosovo“.

Evropsko udru`enje pri-
jatelja sela Urovice, koje je osno-
vano u Be~u sa ciljem pomo}i
rodnom selu u Isto~noj Srbiji,
podelilo je sedamdesetak paketi}a
djacima O{ “Branislav Nu{i}“ u
selu Urovice. I izgradnju nove
{kolske zgrade, davne 1985.
godine, pomogli su me{tani sela,
koji `ive i rade u Austriji, sa po
8.000 tada{njih {ilinga po
doma}instvu.

Ovo udru`enje svoje
akcije za razvoj sela Urovice,
ina~e, finansira danas organizu-
ju}i tri fe{te godi{nje u Be~u –
proslavu Dana `ena, zatim
dru`enje u oktobru i do~ek Nove
godine.

Ovo su samo neki od
primera humanosti na{eg naroda
raseljenog po svetu koji poma`e
svoj zavi~aj i svoju otad`binu.
Na{i u svetu su, na primer,
pomogli finansijski le~enje male
Minje Mati}, koja boluje od
spinalne mi{i}ne atrofije. Njeni
roditelji Ivan i @ivka Mati} su
zahvalni Srbima iz dijaspore
posebno i obave{tavaju ih da je

Minja na le~enje u Los Andjeles
u SAD. Tu }e Minja (1,5 godina)
primiti “zolgensmu“. Ovaj spa-
sonosni i najskuplji lek na svetu,
koji ko{ta 2,1 milion dolara,
uze}e jednom i spasiti svoj `ivot.

Humanitarne aktivnosti
srpske dijaspore nisu ostale neza-

pa`ene u zapadnom svetu. Tako
je ameri~ki magazin “Forbs“ u
novom onlajn izdanju objavio
veliki ~lanak o `enama liderima
nevladinih organizacija na
Zapadnom Balkanu. I o podr{ci
Ane Ivanovi}, Jelene Djokovi} i
Sne`ane Divac zvani~nim institu-

cijama Srbije u borbi protiv kovi-
da.

Ameri~ki magazin pred-
stavio je i Sne`anu Dimitrijevi},
izvr{nu direktorku neprofitne
organizacije “28. jun“ kao
izuzetnu dobrotvorku.

“Forbs“ na kraju
zaklju~uje da su “`ene vodje
poput Sne`ane Ane Divac, Ane
Ivanovi}, Jelene Djokovi} i
Sne`ane Dimitrijevi} pretvorile
ovu krizu u priliku za davanje,
u~enje, saose}anje i humanost
{irom sveta, od kojih kolege
humanitarci mogu da u~e i da
kopiraju njihovu istrajnost“.

Trenutno je srpskoj
javnosti i dijaspori upu}en apel
za humanitarnu pomo} Tadiji
Priji}u, starom 8 godina, koji ima
cerebralnu paralizu. Njegova
dijagnoza je Paralysis cerebralis
G 801 diplegia spastica.

“Na{a dr`ava, na`alost,
ne finansira vi{e odlazak dece sa
ovom vrstom problema, na (SDR)
operaciju u inostranstvo, tako da
smo mi kao roditelji suo~eni sa
situacijom u kojoj smo prepu{teni
sami sebi u procesu le~enja na{e
dece. Operacija (SDR), zajedno
sa ortopedskom operacijom, koje
su Tadiji neophodne ko{ta 60.000
USD. S obzirom na to da novac
za potrebnu operaciju treba
sakupiti u ograni~enom vremen-
skom roku, finansijski iscrpljeni
vi{egodi{njim izdacima koje smo
imali za sve dosada{nje fizikalne
tretmane, odlu~ili smo da se na
ovaj na~in obratimo prijateljima i
humanim ljudima i zatra`imo
pomo}“, javila nam je majka
Sanja Priji} i uputila dobrotvore
da pi{u organizaciji “Spska deca“
na imejl adresu: 
info@serbiankids.com“

Marko Lopu{ina

Zahvalnica dece princezi Katarini

Nova donacija Kovid bolnici u Kragujevcu

Pomozite malom Tadiji

HUMANI GASTARBAJTERI
POMA@U SRPSKOM NARODU

Humanost
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SRPSKI FILMSKI FESTIVAL ^IKAGO
Po{tovani ljubitelji filma,

Kao {to vam je poznato Srpski filmski festival ^ikago, 
smo pomerili za prole}e i plan je da se odr`i 

od 13. do 15. maja ove godine.
S obzirom da je situacija i dalje nepredvidljiva 

zbog virusa kovid-19, i da je pose}enost festivala velika, 
prinudjeni smo da sa~ekamo jo{ malo pre nego {to 
definitivno potvrdimo ove datume, jer `elimo da se 

festival odr`i u potpuno sigurnim i bezbednim uslovima 
za sve posetioce i goste festivala.

Mi }emo vas blagovremeno obave{tavati o detaljima.
A do tada nam ostajte u zdravlju!

Odbor Srpskog filmskog festivala ^ikago.
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Radi za{tite od uno{enja
zaraznih bolesti na teri-
toriju Republike Srbije, od

14. januara 2021. godine, licima
koja dolaze u Republiku Srbiju iz
svih dr`ava sveta, izuzev iz
Republike Albanije, Bosne i
Hercegovine, Republike Bugarske,
Republike Severne Makedonije i
Crne Gore, dozvoljen je ulazak  u
Republiku Srbiju samo ako pose-
duju negativan RT-PCR test na
prisustvo virusa SARS-CoV-2, ne
stariji od 48 ~asova, izdat od
strane referentne laboratorije
dr`ave iz koje dolaze, odnosno iz
koje ulaze u Republiku Srbiju.

Licima koja dolaze iz
SAD umesto negativnog RT-PCR
testa priznaje se, pod istim uslovi-
ma, negativan Antigen FIA Rapid
test.

Ukoliko postoji ka{njen-
je prilikom ulaska u Republiku
Srbiju, ako je se ne mo`e pripisati
krivici putnika ve} je posledica
spoljnog dogadjaja koji se nije
mogao predvideti, izbe}i ili otk-
loniti (ka{njenje/odlaganje leta,
polaska autobusa, voza i sl.), onda
test ne mo`e biti stariji od 72 sata
prilikom ulaska u Republiku
Srbiju.

Dr`avljanima Republike
Srbije i stranim dr`avljanima koji
imaju odobren privremeni boravak
ili stalno nastanjenje u Republici
Srbiji koji dolaze iz svih dr`ava
sveta, izuzev iz Republike
Albanije, Bosne i Hercegovine,
Republike Bugarske, Republike
Severne Makedonije i CrneGore,
a neposeduju negativan RT-PCR
test na prisustvo virusa
SARS-CoV-2, izdat od strane ref-
erentne laboratorije dr`ave iz koje
dolaze, odnosno ulaze u
Republiku Srbiju, odnosno licima
koja dolaze iz SAD, negativan
Antigen FIA Rapid test, nestariji
od 48 ~asova od datuma izdavan-
ja rezultata, prilikom paso{ke kon-
trole uru~uje se pisano
obave{tenje – zdravstveno upo-
zorenje o obavezi pridr`avanja
mere karantina u ku}nim uslovima
u trajanju od 10 dana od dana
prelaska dr`avne granice i upozo-
ravaju se na obavezu prijavljivan-
ja nadle`noj COVID ambulanti ili
teritorijalno nadle`nom zavodu za
javno zdravlje u roku od 24 ~asa
od ~asa prelaska dr`avne granice
putem elektronske prijave na elek-
tronsku adresu:
www.e-zdravlje.gov.rs

Vi{e informacija mo`ete
na}i na sajtu Ministarstva spoljnih
poslova R. Srbije

Nova pravila za ulazak
u Sjedinjene Ameri~ke Dr`ave
od 26. januara

Prema novim pravilima
ameri~kog centra za prevenciju
zaraznih bolesti, svi oni koji ulaze
u Sjedinjene Ameri~ke Dr`ave,
po~ev{i od 26. januara, mora}e sa
sobom da imaju negativan test na
COVID 19.

Nova pravila
podrazumevaju da }e svi oni koji

lete za Ameriku, morati da prilo`e
negativan test na COVID 19,
kako bi se ukrcali u avion. Test
ne}e smeti da bude stariji od tri
dana, i bi}e potrebno prilo`iti
dokaz u pismenoj formi
slu`benicima avio-kompanije.
Druga opcija ce biti dokaz da je
putnik ve} prele`ao virus.

Novo pravilo stupilo je
na snagu 26. januara.

Kako se navodi iz centra
za prevenciju zaraznih
bolesti, testiranjem se
ne elimini{e sav rizik,
ali u kombinaciji sa
drugim merama pre-
dostro`nosti kao sto su
no{enje maski i izbe-
gavanje gu`vi u
zatvorenim prostori-
ma, putovanja mogu
biti bezbednija.
O d g o v o r n i j i m
pona{anjem, smanjilo
bi se {irenje zaraze u
avionima, na aerodromima i na
samim destinacijama.

Centar za prevenciju
zaraznih bolesti preporu~uje svima
koji se vra}aju sa internacionalnih
putovanja, da se ponovo testiraju
tri do pet dana po povratku i da
provedu sedam dana u ku}nom
karantinu, ~ak iako su imali neg-

ativan rezultat pre putovanja.
O~ekuje se da }e ovo

novo pravilo imati pozitivan
efekat na obim internacionalnih
putnika u budu}nosti, i predstavl-
ja korak u prelaznom periodu, dok
svi ne steknu dokaze o imunizaci-
ji (vakcinaciji) {to bi trebalo da u
potpunosti vrati putovanja u nor-
malu.

WorldTravel&TourismC
ouncil (WTTC) se zala`e za nas-

tavak testiranja na aerodromima
{irom sveta po~ela je vakcinacija
koja bi trebalo da, pored za{tite
od virusa, svima omogu}i i slo-
bodno i sigurno kretanje iz jedne
zemlje u drugu.

Glorija Gevara, predsed-
nica i izvr{na direktorka WTTC-a,
rekla je kako ova asocijacija svim
srcem podr`ava vakcinaciju. Ipak,
Glorija je naglasila kako se ne
sme odustati od testiranja putnika
na aerodromima, kako bi se osig-

uralo da putnici doka`u da nisu
pozitivni.?

“Bic´e potrebno zna~ajno
vreme za vakcinaciju svetske pop-
ulacije. Posebno one u manje
naprednim zemljama ili razli~itih
starosnih grupa, stoga ne bismo
smeli da diskrimini{emo one koji
`ele da putuju, ali nisu vakcin-

isani. Imajte na umu da je samo
mali procenat ljudi {irom sveta do
sada primio vakcinu, dok je ogro-
man broj onih koji nisu, ali koji
bi mogli da se testiraju, poka`u
negativan rezultat i putuju bezbed-
no. Zdravorazumski pristup je
omogu}iti slobodno kretanje ljudi-
ma koji mogu da prilo`e negati-
van rezultat testa, a ne omogu}iti
putovanja ili posao za mali broj
ljudi koja }e biti vakcinisana.

Pored toga, najranjivijim grupama
treba dati prioritet. Sveobuhvatni
zahtev za vakcinacijom jednos-
tavno bi diskriminisao neranjive
grupe, kao {to su generacija Y, Z
i milenijalci, koje bi trebalo da
mogu da putuju sa dokazima o
negativnom COVID testu“, stoji u
saop{tenju asocijacije.

Kako }e izgledati puto-
vanja u 2021.

Ne tako davno, de{avalo
se da po`elimo da odemo negde i

za vikend smo ve} spakovali
kofere i otputovali. Pro{le godine
smo nau~ili lekciju i verovatno
niko vi{e ne}e putovanja uzimati
zdravo za gotovo. Razmi{ljaju}i o
2021. godini, pandemija menja ne
samo na{ izbor destinacija, ve} i
vrstu putovanja na koja }emo
najverovatnije krenuti tokom ove

godine.

U`ivanje u 
solo putovanjima
Trend solo putovanja

verovatno }e dobiti jo{ ve}i
zamah. Pandemija je omela
mnoge planove putnicima, i
mnogi od njih }e krenuti na solo
putovanja tokom ove godine.
Zanimljivo je da podaci nekih
platformi za rezervaciju sme{taja
pokazuju da je sada tri puta vi{e
putnika spremno da u budu}nosti
planira solo putovanje. Svi ispi-
tanici navode da `ele u budu}nosti
mnogo vi{e da putuju kako bi
nadoknadili sve izgubljeno tokom
2020. godine.

Porodi~na putovanja
Tokom 2020. godine

mnogi putnici su bili udaljeni od
svojih prijatelja i porodice. Mnogi
}e `eleti da budu}a putovanja
iskoriste kao priliku za ponovno
povezivanje sa voljenim osobama.
Zanimljivo je da mnogi isti~u i da
im je tokom pandemije upravo
razgovor sa prijateljima i porodi-
com o razli~itim destinacijama
jedna od glavnih inspiracija za
ponovna putovanja.

Vikend 
– beg od stvarnosti
Mnogi putnici i dalje

ose}aju strepnju da bi im i
budu}i planovi za putovanja
mogli ponovo propasti. Samim
tim, pove}a}e se potra`nja za
kratkim putovanjima. Ve}i broj
ljudi }e sigurno tokom ove
godine praviti vi{e kra}ih pauza
nego {to su to radili 2019. godine
kako bi umanjili mogu}nost
razo~aranja. Mnogi planiraju
upravo vikend pauze za svoja
prva medjunarodna putovanja
kada se ukinu ograni~enja.

Samo putovanje 
– luksuz
Propali planovi za brojne

obilaske tokom pro{le godine
doveli su do toga da se ~ini kako
je luksuz biti u stanju uop{te
putovati. Posle ovakve godine za
nama, te{ko da }e iko putovanja
uzimati zdravo za gotovo. @elja
da se ponovo putuje je svuda
prisutna. Ranije smo mo`da
ma{tali da priu{timo sebi luksuzno
putovanje, da odsednemo u nekoj
vili ili hotelu sa 5 zvezdica. Sada
luksuz mo`emo druga~ije defin-
isati. Opu{taju}e putovanje kako
bismo pobegli od svega postaje
pravi luksuz 2021. godine.

ULAZAK U SRBIJU SA PCR TESTOM
NOVA PRAVILA  ZA ULAZAK U POJEDINE ZEMLJE
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Besprekorno anga`ovanje  profe-
sora Mihajla Idvorskog Pupina
kao po~asnog generalnog konzu-

la Srbije u Njujorku, kao i njegov
nacionalni rad dobrim delom videli su se
i kroz knjigu “Tekstovi u ameri~koj
{tampi 1912-1920. godine“ (Gradska
biblioteka u Novom Sadu). Veli~ina
Pupina kao javne li~nosti Njujorka
mogla je da se vidi i kroz njegov susret
sa Toma{om Masarikom, velikim ~e{kim
dr`avnikom.

Ne{to pre primirja zaklju~enog
u Francuskoj, gradjani celog Njujorka, u
radosti, napustili su radna mesta i iza{li
na ulice. Brodvej je bio neprohodan. U
to vreme profesori Toma{ Masarik i
Mihajlo Pupin vra}ali su se automobilom
sa dna Brodveja iz posete visokom
komesaru u Palati carine i poreza. Neko
iz velike gu`ve prepoznao je profesora
Pupina i uzviknuo: “@iveo profesor
Pupin!“ Oba profesora su se nasmejala,
a grupa mladih postavila se sa leve i
desne strane automobila. Profesor Pupin
je tada uzviknu: “@iveo profesor
Masarik!“ Svet oko automobila `ivo je
klicao Masariku i Pupinu, tako da su
kola jedva uspela da prokr~e put. U
po~asnom odboru Amerikanaca, koji je

priredio miting u Karnegi Holu da bi
vidno pozdravio profesora Masarika, bio
je jedan od najagilnijih ~lanova profesor
Pupin. Pokazuju}i ovu agilnost, profesor
Pupin je `eleo da se preko velikog

Slovena, profesora Toma{a Masarika,
tako odu`i na neki na~in Rigeru i
Palackom za dobro koje je do`iveo u
Pragu pre nego {to je kao neiskusan
mladi} krenuo u Ameriku. 

Mihajlo Pupin je 1929. godine
dobio Belog lava Prvog reda, najvi{e
odlikovanje za strance ^ehoslova~ke

Republike. Veza dva slovenska naroda je
uvek postojala, {to se vidi i iz ovog tek-
sta Toma{a Masarika.

Prijatelj srpskog naroda, ~e{ki
profesor Toma{ Masarik, napisao je u jed-

nom ~e{kom listu iz svojih beogradskih
uspomena za vreme balkanskog rata:

“Nikada nisam osetio {ta je nar-
odna svest, kao pri razgovoru sa jednim
ranjenim srpskim kapetanom, s kojim sam
razgovarao u Beogradu. Pri~ao mi je prvo
kako je izdr`ao jednu bitku koja je puk
gotovo desetkovala. Ali je bila
pobedonosna, i vojska je nastavila dalje.

Pre{li smo gore i doline i ja,
pokazuju}i na polje koje se {irilo pred
nama, uzviknem vojnicima: Bra}o, tamo

je Kosovo !... Puk je za~as zastao, ali
samo za~as, pa smo krenuli o{trim
korakom dalje. Vojnici su i{li brzo, tako
da smo brzo stigli. Idem prvi i – najedan-
put opazim da puk iza mene kora~a tiho,
okrenem se, i gle: svi vojnici idu kao na
prstima, kao da se boje da nekog ne
probude! I na jedan mah, red za redom,
svi padaju na zemlju, pla~u i ljube je
kli~u}i: Kosovo ! Kosovo!...

Oni kli~u tako ne`no da sam i
ja zasuzio, pao i ljubio dragu zemlju...
I svi ti moji momci, koji su ju~e mirno
stavljali svoje `ivote na kocku, koji su
u velikom juri{u proterali Turke, usta-
ju, sa suzama u o~ima, na licu i
brkovima, krste se i opet puk ide i
dalje tiho po Kosovu.“

Pupin se pored svestranog rada sve
vreme bavio i nacionalnim identitetom, a to
se vidi i u januarskom broju ~asopisa World’s
Work 1921. godine (Vol. 41) pod naslovom
Za{to i kako sam postao Amerikanac – od
Srbina do Amerikanca, da bi rekao:

“Moji preci su Srbi. Oni su bili
grana stare rase koja je 1690. na poziv
Leopolda I vladara Svete Rimske
Imperije, nastanila Banat, severno od
Dunava.“

Kroz knjigu “Tekstovi u
ameri~koj {tampi 1912 -1920. godine“,
koja je {tampana na srpskom i engleskom,
ima dosta interesantnih i zanimljivih tek-
stova Mihajla Pupina.

OVACIJE PUPINU I MASARIKU U NJUJORKU

SRPSKI GENERALNI KONZUL GOVORI O MALOJ NACIJI
“…Pre neki dan imao sam priliku da se uverim kako se ose}aju Srbi iz

Austrije koji `ive u Sjedinjenim Dr`avama. Potro{iv{i i poslednji cent na
voznu kartu, njih pedeset je stiglo sa zapada, uglavnom iz Arizone. Do{li
su kod mene i obznanili svoju nameru da otputuju u Srbiju da se bore pro-
tiv Austrije. Na sre}u, uspeo sam da im obezbedim prevoz na francuskom
parobrodu koji dostavlja konje francuskoj vojsci. Zaradi}e put preko
okeana brinu}i se o konjima. Dok su ~ekali polazak broda, hranio sam ih
ovde svinjetinom i pasuljem, i usoljenom govedinom i kupusom dva puta
dnevno i ~udio se njihovoj bezbri`nosti. Bili su odu{evljeni idejom da pro-
liju krv za Srbiju, a kada sam ih pitao kako misle da stignu na odredi{te od
Avra, samo su se nasmejali. Nisu imali pojma kako, ali }e sti}i. I ja sam sig-
uran da ho}e, jer ni{ta ne mo`e zaustaviti ljude toliko odlu~ne da zanemare
sopstvene `ivote kako bi pomogli spasenju svoje prave domovine.“

Bruklin dejli igl, 21. februar 1915.
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Stotinama godina muzika
obele`ava vreme. Svako od
nas ima omiljene kompozi-

cije koje predstavljaju uspomene
na mladje dane. Kao predstavnik
generacije pro{log milenijuma, za
mene je muzika prestala da bude
umetnost od kraja osamdesetih
godina. Kao da je i{~ezla sa ras-
padom dr`ave i ratovima
devedesetih godina, kada je ~izma
globalizma kro~ila i zgazila lepo-
tu, uklju~uju}i i onu muzi~ku.
Svaka diskusija o umetnosti je
suvi{na. Svakom od nas se dopa-
da ili ne dopada neko umetni~ko
delo. Nema tu filosofije i
rasprave. To je kao da te neko
kritikuje {to ti se dopada neka
`ena, a ne neka druga. Medjutim,
ve}ina dana{njih instant hiti}a se
ipak ne mo`e nazvati umetno{}u.

Od kraja osamdesetih, u
mejnstrim medijima je veoma malo
muzi~ke umetnosti. To je zbog toga
{to se ona u velikoj meri koristi kao

sredstvo za sticanje slave i novca.
Uveliko se podilazi tudjim ukusima
i prate se banalni trendovi. Kad se
muzika ne stvara iz srca, bez pro-
pagandnih ciljeva, ona se ne mo`e
nazivati umetno{}u, ve} je to
komercijalni proizvod. Mo`e se re}i
da su se i ranije pratili trendovi, ali
oni nisu bili tako banalni kao danas.
Osim toga, muzi~ka takmi~enja su
potpuno pogre{ni pristup. Muzika
ne bi trebalo da bude takmi~enje,
ve} u`ivanje. Zbog takmi~enja
danas imamo mnogo dobrih izvod-
ja~a, a skoro da nema kreativnih
stvaralaca. Navedeni izvodja~i su
kao {to su u gradjevini izvodja~i
radova. Ve}ina njih nisu umetnici.
Pre }e mi se dopasti harizmati~na
pesma i boja vokala, pa neka je i
taj vokal ne{kolovan nego vrhunski
{kolovani glas bez autenti~nosti i
harizme. Umetnost je za mene
stvarala{tvo, a izvodjenje ne~ijeg
stvarala{tva je ipak samo inter-
pretacija.

Saose}am sa dana{njom
omladinom. Ne samo da `ive u
vremenu materijalizma i
ograni~enih emocija gde je sve na
prodaju, ve} je sve manje pesama
koje }e im probuditi neki uspa-

vani emotivni gen koji su eventu-
alno nasledili od svojih predaka.
Pandemija korone, maske i “soci-
jalna distanca“ su do{le kao crna,

gorka, trula tre{nja na tamni,
bezukusni {lag bljutave torte koja
nikad nije ni bila slatka, jer su
umesto prirodnog organskog vo}a
kori{}eni GMO plodovi i ve{ta~ki
zasladjiva~i, zvani dru{tvene
mre`e, la`ni propagandni mediji,

surovi kapitalizam, i ujedno
nametanje materijalnih i sputa-
vanje duhovnih vrednosti. Mi
smo u svojoj mladosti fizi~ki

provodili ve}inu budnog vremena
zajedno. Razmenjivali smo
energiju, emocije, dodire…
Dana{nje generacije ne mogu da
zamisle dru`enja na obalama reka
i mora uz gitaru i grupno pevan-
je melodi~nih hitova Bitlsa,

~orbe, Dugmeta, EKV-a, Azre,
{kripca, Idola, Kvina… Ne mogu
da zamislim da se nekom probu-
di emocija uz repovanje Kanje
Vesta, Eminema, ili nemelodi~nih
i neharizmati~nih pesama Lejdi
Gage koja deluje kao da je usred
rituala satanisti~ke sekte koju pro-
movi{e.

Na`alost, i ranije su neki
muzi~ari propagirali iskrivljene
vrednosti, ali su bar stvarali i
izvodili kvalitetnu muziku. Od
po~etka devedesetih je kvalitet
potisnut, a ostalo je propagiranje
anomalija koje su se nekada sma-
trale bolestima.

Svet srlja u Orvelovu
1984, bez one lepe muzike koja je
obele`ila tu godinu i mnoge pre
nje. Nama, starijoj gardi ostaje da
slu{amo muziku iz na{e mladosti i
da se nadamo da }e se lepa umet-
nost vratiti s nekim boljim vre-
menima i obasjati nove nara{taje
onako kako je nas nekada obas-
javala. Svetlost ipak na kraju
pobedi mrak. Neka to bude {to
pre, da nam potomci ne (p)ostanu
prepla{eni i autisti~ni zombiji koji
repuju o materijalnom bogatstvu
uz bezli~nu ritam ma{inu.

KAKVO VVREME, TTAKVA II MMUZIKA
Kad se muzika ne stvara srcem ne mo`e se nazvati umetno{}u niti obele`iti jedno vreme

DEJAN MARINKOVI]

Odstalnog 
saradnika
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I, ponovo Srbi probijaju led. U
gustoj medijskoj tmini koja
vlada ve}im delom na{e plan-

ete, Srbi ponovo probijaju led.
Prvo su po~eli da {ire istinu preko
Jutjuba, a zatim i u medijima sa
nacionalnom frekvencijom, {to
Srbiju ~ini pionirom u Evropi i
ostatku zapadnog sveta. 

Nedavno  sam na TV
Happy (koja ima nacionalnu
frekvenciju) gledao vrhunsku pre-
mijernu emisiju s vrhunskim gosti-
ma, uklju~uju}i i Vesnu Jugovi},
koja me je ugostila na polufinalnoj
ve~eri MissSerbia 2017. gde sam
nastupao kao muzi~ki gost i bio
~lan `irija za izbor Miss Srbije.
Urednik i voditelj je poznati
advokat Sa{a Borojevi}, a pored
Vesne, gostovali su pulmolog,
pedijatar i alergolog, dr Branimir
Nestorovi} i dr Alek Ra~i} koji je
objavio niz publikacija i knjiga o
posledicama NATO bombardovan-
ja. Emisija se zove: ‘’Teorija
zavere?’’, sa znakom pitanja, jer je
u zapadnoj globalisti~koj diktaturi,
svako ko ne prihvata njihovo ispi-
ranje mozga nazivan teoreti~arem
zavere. 

Ve}ina zapadnjaka je
toliko sludjena da nije svesna u
kakvoj diktaturi `ive. Promovi{u se
iskrivljene vrednosti, uperene pro-
tiv porodice i Boga. Do te mere
ide ludilo, da se uveliko ide na to
da se ukinu imenice: ‘’tata’’ i
‘’mama’’, i da se umesto njih
koriste: ‘’roditelj 1’’ i ‘’roditelj
2’’, da homoseksualci usvajaju
decu..., sve pod la`nom tvrdnjom
kako su njihova prava ugro`ena, a
ustvari se promovi{e homoseksual-
izam, koji je do 1973. bio smatran
bole{}u, {to je korumpirana
Svetska zdravstvena organizacija
promenila. Tokom navedene emisi-
je, pu{ten je i snimak intervjua iz
2014, u kom D`ulijan Asan` poz-
dravlja na{ narod na srpskom
jeziku i ka`e da se budu}nost prvo
dogadja u Srbiji. Posle tog inter-
vjua sa njim, Asan` je uhap{en.
Toliko o slobodi govora i
demokratiji na Zapadu.

Za globaliste je
demokratija samo ono {to oni

ka`u. Svako, ko se s njima ne
sla`e je nazivan ‘’teoreti~arem
zavere’’, {to je, kako Borojevi}
navodi, gore od la`ova. 

Apropo Asan`ovih re~i
da budu}nost uglavnom po~inje u
Srbiji, podseti}emo na to da je
Srbija sru{ila dve svojevremeno
najve}e svetske imperije koje su je
okupirale (Austrougarsku i

Tursku), da je I svetski rat po~eo
napadom Austrougarske i
Nema~ke na Srbiju, da su u II
svetkom ratu Srbi prvi ustali pro-
tiv nacizma i fa{izma, da su od tri
pokreta otpora protiv nacizma i
fa{izma u svetu, dva bila srpska
(~etni~ki i partizanski), da su Srbi
prvi ustali protiv diktature
zapadnog globalizma, {to je Srbija
platila antisrpskom propagandom,
nahu{kavanjem suseda i biv{ih
sunarodnika protiv Srba, kreiran-
jem ratova od strane Zapada na
na{em prostoru, bombardovanjem
Republike Srpske, Srbije i Crne
Gore (tada{nje SRJ), sankcijama,
pritiscima sa Zapada... 

Trenutno su Evropa i
Amerika okupirane od strane glob-
alista preko korumpiranih
politi~ara i la`nih medija. Srbija je
jedna od retkih zemalja, gde u
nekom mediju s nacionalnom
frekvencijom postoje ovakve
emisije u kojima gosti otvoreno
govore istinu o globalisti~kom

biolo{kom ratu, zvanom ,,korona’’.
Svaka ~ast za hrabrost! Jo{ jednom
su Srbi dokazali da su slobodolju-
biv narod i da za njih sloboda
nema cenu. Dr Nestorovi} i dr
Ra~i} su primeri po{tenja, morala i
lekarske etike, koju je farmaceut-
ska mafija ubila u svetu.

Prve demonstracije protiv
kovid-diktature su se desile u

Srbiji u centru Beograda, 7. jula
pro{le godine, gde sam se slu~ajno
zadesio, a posle toga su krenule i
po drugim zemljama Evrope. 

Dok su druge zemlje
zatvorene, Srbija je medjuna-
jotvorenijim zemljama sveta.
Ogromna ve}ina Evropljana i od
2016. polovina Amerikanaca je
zaslepljena globalisti~kom dik-
taturom, slepo veruje la`nim
zapadnim medijima, agresivnim
organizacijama (LGBT, feministk-
injama, BLM, Antifa...), ve}ina
Srba im ne veruje, jer veruje u
porodicu i Boga. 

Zapadnjaci, kojima medi-
ji upravljaju kao hipnotisanom
masom su poput Nemaca za
vreme nacizma i komunista za
vreme komunizma. Kada sam
osamdesetih godina poku{avao
Isto~noevropljanima da objasnim
da im sistem ispira mozgove i da
`ive u diktaturi, govorili su mi da
nisam u pravu, jer ne razumem.
Isto to mi sada poklonici zapadnog

globalizma govore. Na`alost, i u
Srbiji postoji oko 15% omadji-
janih, koji veruju CNN-u i global-
isti~kim ma{inerijama la`i,
uklju~uju}i i njihove ispostave kod
nas: TV N1, TV Nova S, Danas,
Vreme, NIN, Blic... S njima je
svaka rasprava gubljenje vremena
i energije, a dru`enje toksi~no.
Medjutim, bitno je naglasiti da je

ogromna ve}ina trezna. 
Putujem po celom svetu,

ali samo u Srbiji masovno imam
sagovornike koji razumeju u
kakvoj diktaturi zapadni svet `ivi.
Takodje, Srbi su medju prvima
pokrenuli ovakve emisije na
Jutjubu, a TV Happy (koja,
podse}am, ima nacionalnu frekven-
ciju) ovakve vrhunske i slo-
bodoumne goste ve} neko vreme
dovodi. Zbog toga im opra{tam
rijaliti programe, starlete i
re`imsku propagandu. Ipak, TV
Happy dovodi i Vu~i}eve pro-
tivnike, kao {to su fenomenalni
Srdja Trifkovi}, Slobodan Relji},
Tomislav Kresovi}, Dejan Lu~i}
(ovaj poslednji je egzibicionista, ali
dosta toga zna)... Trebalo bi
pokrenuti peticiju da se zabrane
NATO televizije N1 i Nova S,
koje okupljaju auto{oviniste i
veli~aju okupatore koji su nas
bombardovali i naneli nam toliko
{tete. 

Auto{ovinisti su posebna

vrsta beski~menjaka. Oni }e pro-
dati i najrodjenije, pa za{to ne bi
dr`avu i narod. Takvi su za sto
maraka postavljali lokatore za
vreme bombardovanja, tokom kog
je NATO ciljno bombardovao
porodili{ta, bolnice, putni~ke
vozove, televiziju i ostale civilne
objekte. 

Takodje, treba pokrenuti
peticiju da se hitno obustave pris-
tupni pregovori sa korumpiranom
Evropskom unijom, koja nas ucen-
juje, veli~a homoseksualizam, ima
registrovane pedofilske politi~ke
partije i otima Srbiji teritoriju. Sa
kolonizatorima, koji su nam
dokazani neprijatelji, nema o ~emu
da se razgovara. Sre}om, Srbija je
uvek bila i osta}e vojno neutralna,
a ja~anjem Rusije, ja~a i na{a neu-
tralna pozicija.

U pomenutoj emisiji gov-
orilo se i o korumpiranim ~lanovi-
ma Kriznog {taba, koje finansira
farmakomafija da reklamiraju
eksperimentalne i {tetne zapadne
vakcine, a zabranjuju jeftine i
efikasne lekove kao {to je hlorokin,
koji se proizvodi u doma}im fab-
rikama (Galenika, Hemofarm).
Odli~no je Vesna navela da je
nenormalno to {to neki ~lanovi
Kriznog {taba tvrde da garantuju da
su Fajzerove vakcine bezbedne, a
sam proizvodja~ to NE garantuje,
ve} pacijent mora da potpi{e da
oslobadja proizvodja~a od svake
odgovornosti. Gde su tu lekarska
etika i moral? 

Za razliku od Kriznog
{taba, koji SAMO RE^IMA garan-
tuje bezbednost vakcina, ni
proizvodja~i ni SZO ne garantuju
njihovu bezbednost i efikasnost.
Prema re~ima dr Ra~i}a, Fajzerova
vakcina nije vakcina, ve} eksperi-
mentalna genska terapija, bazirana
na RNK sekvenci (informaciji),
pravljena novom (do sada NIKA-
DA kori{}enom) nanotehnologijom.
Dr. Ra~i} i dr Nestorovi} tvrde da
je potrebno da prodje minimum 10
godina ispitivanja da bi se takva
vakcina (~itaj: terapija) dozvolila, a
oni su je pustili posle sedam mese-
ci. I, ponovo Srbi prvi di`u ustanak.

Autor: Dejan Marinkovi}

PRVI SRPSKI (SVETSKI) KOVID USTANAK
KOLUMNA

Budu}nost opet po~inje u Srbiji

www.serbianmirror.com
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Ikona jugoslovenskog filma
Mira Furlan, koja nas je
napustila u 66. godini, va`ila

je za jednu od najboljih i
najlep{ih glumica sa prostora
nekada{nje Jugoslavije.

Mira Furlan (1955-2021)
je poznata jugoslavenska glumica
koja je poslednjih decenija `ivela
u SAD.

Jedna je od retkih glumi-
ca sa na{ih prostora koja je uspela
da ostvari i zavidnu inostranu kar-
ijeru. Njene najpoznatije uloge su
u filmovima: “Kiklop“, “Otac na
slu`benom putu“, “Lepota poro-
ka“, “U raljama `ivota“, “{pijun
na {tiklama“, “Za sre}u je potreb-
no troje“, “]ao inspektore“,
“Bra}a po materi“, “Turneja“ i
drugi. Takodje je zabele`ila veliki
broj zapa`enih uloga i u serijama:
“Velomisto“, “Smogovci“, “Vuk
Karad`i}“, “Putovanje u Vu~jak“,
“Bolji `ivot“, “Vrati}e se rode“.

U Sjedinjenim Dr`avama
je poznata po ulozi Delen u tele-
vizijskoj nau~nofantasti~noj seriji
“Vavilon 5“ i po ulozi Danijel
Ruso, u seriji “Izgubljeni“.

Mira je rodjena u
Zagrebu 7. septembra 1955. od
majke Jevrejke i oca
hrvatsko-slovena~kog porekla.

Na Akademiji za
kazali{te i film u Zagrebu je
diplomirala 1978. godine. Odmah
nakon zavr{enog fakulteta ostvari-
la je nekoliko poznatih pozori{nih
uloga, za koje je i nagradjena.

Za svoju porodicu je
rekla da je bila liberalna i da joj
roditelji nisu bili strogi. Mirina
majka je na`alost preminula od
kancera, a sa ovom bole{}u se
borila jo{ dok je slavna glumica

bila devoj~ica.
U SFRJ je va`ila za poz-

natu glumicu, koju je publika
upoznala kroz brojne uloge u
doma}im filmovima, a ujedno je
bila i ~lanica Hrvatskog narodnog

kazali{ta.
Po~etkom devedesetih, u

vreme kada je mr`nja izmedju
Srba i Hrvata bila sve ve}a, Mira
Furlan je bila meta predrasuda i
prete`no negativnih komentara,
zbog veze sa Goranom Gaji}em,
danas njenim suprugom. Usledio
je otkaz u pozori{tu, oduzet joj je
stan koji je nasledila od bake, a
koji je tek nedavno uspela da
vrati u svoj posed. Kako bi
izbegli neke ve}e probleme, Mira
i Goran su emigrirali u Ameriku.
Glumica je u po~etku bila prinud-
jena da radi kao konobarica, ali je
veoma brzo uspela da nastavi sa
glumom.

Zapam}ene su uloge u
filmovima “Kiklop“ (1982)
Antuna Vrdoljaka, “U raljama
`ivota“ (1984) i “Za sre}u je

potrebno troje“ (1986) Rajka
Grli}a i u filmu “Lepota poroka“
(1986) @ivka Nikoli}a.

Krajem 1991. godine
Mira Furlan i njen suprug emigri-
rali su iz SFRJ kako bi izbegli
politi~ke pritiske i etni~ke tenzije,

koji su ih pratili zbog krize u
kojoj se biv{a dr`ava nalazila.

Godine 2002. vratila se
posle 11 godina u Hrvatsku da bi
igrala glavnu ulogu u predstavi
Radeta {erbed`ije.

Suprug, filmski reditelj
Goran Gaji} koji je, izmedju osta-
log, re`irao i
Sofoklovu“Antigonu“, re`irao je i
epizodu “Vavilona 5“ u kojoj je
Furlanova glumila.

U zadnje vreme glumila
je i u srpskim filmovima i serija-
ma (“Di{i duboko“, “Turneja“ i
“Vrati}e se rode“).

U Los Andjelesu je
snimila muzi~ki album “Songs
From MoviesThatHaveNeverBeen
Made“ (Pesme iz filmova koji
nikad nisu snimljeni).

Igrala je lik Danijele
Ruso u ABC-ovoj televizijskoj
seriji “Izgubljeni“.

Povremeno je pisala
kolumnu u splitskom magazinu
“Feraltribjun“.

Legendarna jugoslovens-
ka glumica Mira Furlan umrla je
u 65. godini, objavljeno je na
njenom zvani~nom nalogu na
Tviteru, a Majkl Strazinski, tvorac
serije “Babylon 5“, ~ija je Mira
bila zvezda, ostavio je poruku.

Uzrok smrti Mire Furlan
jo{ nije saop{ten, a Strazinski je
rekao da su “znali ve} neko
vreme da Mira nije dobrog zdravl-
ja, ali da su se svi nadali da }e se
popraviti“.

MIRA FURLAN (1955 - 2021)

Odlazak legendarne Jugoslovenske
GLUMICE MIRE FURLAN

“Ovo ve} dugo nije ’moj svijet’, a sada
pogotovu. Meni se ionako uglavnom ne da
izlaziti ni dru`iti. Ali se brinem za mlade ljude
kojima `ivot po~inje u ovakvom svijetu.
Imam stalnu potrebu da im se ispri~am za
sve {to su na{e generacije ostavile njima: svi-
jet dubinski zagadjen i otrovan, izvana i iznu-
tra.” Mira Furlan

Mira Furlan je bila jedna od najdivnijih glumica
na podru~ju biv{e Jugoslavije.

Svojim talentom, duhom i ljepotom bila je Mira
Stupica na{e generacije.

Voljeli su je njeni prijatelji glumci i glumice,
voljeli je re`iseri, voljela je publika, voljela je i filmska
kamera. Svi su je voljeli. A i ona je voljela cijeli svijet.

Ali se i pla{ila toga svijeta jer je bila beskra-
jno ranjiva. Kao prava heroina bila je i tragetkinja u
privatnom `ivotu. Zbog svoje iskrenosti i istinolju-
bivosti do`ivjela je mnoge udarce od ostra{}enih
nacionalista u zemlji u kojoj je rodjena i u kojoj je
postala jedna od najve}ih filmskih i kazali{nih umjet-
nica. Do`ivjela je, nepravedno, mnoge udarce i napade
1991. godine od ostra{}enih nacionalista, bolje re}i
{ovinista, izlo`ena nepravednom medijskom lin~u i
oti{la je.

Kao Eva iz Krle`inog “Vu~jaka“ otplovila u
Ameriku da bude daleko od u`asa rata koji je razarao
njenu zemlju i njezine narode.

Tamo je, kao prava velika umjetnica, ponovo

prona{la sebe i uspjela napraviti zavidnu karijeru.
Godine 2001. pozvali smo je Lenka i ja da u

na{em teatru Ulysses igra Medeju. Bojala se povratka i

ponovnog susreta sa svojom publikom. Ali bila je sjajna
Medeja. A njezina publika ju je do~ekala ra{irenih ruku.
Ponovo je prona{la neku nadu u bolji svijet i bolji `ivot.
I dolazila je ponovo da igra u kazali{tima i filmovima na

svome jeziku i za svoju publiku.
Ali, iskrena i istinoljubiva kakva je bila, te{ko je

pronalazila mir i spokoj u novim okolnostima i opet je na
neki na~in dolazila u nesporazum sa svijetom i politika-
ma i prilikama, odnosno neprilikama koje jo{ uvijek
vladaju na ovim na{im prostorima.

Imala je i sre}u u `ivotu jer je u tada{njim
te{kim vremenima 1991. godine imala podr{ku u svome
mu`u Goranu Gaji}u, koji joj je bio velika podr{ka i
naj~vr{}a stijena za koju se dr`ala, tako plaha i nje`na i
uz koga se odr`ala u ovome okrutnome svijetu...

Bila je velika. Bila je hrabra. Bila je pametna.
Bila je veli~anstvena glumica. Bila je i humanist

i socijalist. Bila je jedna od najljep{ih, jedna od najboljih.
I kada se devedesetih godina vratila i odigrala Medeju
opet je bila veli~anstvena i opet je bila jedna od najljep{ih
i jedna od najboljih.

A je li se zapravo ikad vratila?
Sada je vi{e nema.
A bila je tako lijepa kao tog jutra dan, Mira

Furlan.

RADE [ERBED@IJA O MIRI FURLAN
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Predstavljena knjiga”Nemanji}i” Luke Mi~ete

Uknjizi je obradjena srpska sred-
njovekovna istoriografija, a povod
je zavr{etak Hrama Svetog Save i

otkrivanje spomenika ovom velikom
vladaru.

Zamenik gradona~elnika Goran
Vesi} rekao je da }e jednog dana, kada se
bude pisala istorija Srbije, ovaj period biti
ozna~en, izmedju ostalog, kao vreme kada
se Srbija vratila istorijskom se}anju, kada
je po~ela da neguje kulturu se}anja i
po{tuje svoju istoriju.

– Nemanji}i su neizbrisiv deo,
veoma va`an segment na{e istorije i dinas-
tija koja zaslu`uje na{u posebnu pa`nju.
Nemanji}i su vladali Srbijom vi{e od dva
veka, dali su 11 vladara i za vreme njihove
vlasti Srbija je napredovala, postala moder-
na dr`ava u tada{njem vremenu i po mer-
ilima tada{njeg doba. Naravno, Nemanji}i
nisu na{a jedina srednjovekovna dinastija i
nikada mi nije bilo
jasno za{to mi kao
narod ”ne komunici-
ramo” sa srednjim
vekom. Neverovatno
je da nemamo
nijednog sred-
njovekovnog vladara
na na{oj nov~anici.
Pona{ali smo se kao
da je na{a istorija
po~ela 1804. godine,
koja jeste va`na i
slavna, ali nije jedino
{to imamo od svoje
istorije – istakao je
Vesi}.

Ovo vreme kada se okre}emo
srednjovekovnoj istoriji jeste vreme kada
u~imo da je kultura se}anja va`an deo kul-
ture svakog naroda, naveo je Vesi} i dodao
da je sre}an i ponosan {to }emo sutra
dobiti spomenik Stefanu Nemanji.

– Stefan Nemanja je rodona~elnik
na{e najzna~ajnije srednjovekovne dinastije
i upravo njegovi sinovi Rastko – Sveti Sava
i Stefan dovr{ili su delo koje je on
zapo~eo. Stefan je napravio modernu
dr`avu, ~ije je oli~enje kraljevska kruna
koju je dobio, a Rastko se izborio za
autokefalnost srpske crkve. To su nam
ostavili zauvek. Ostali njihovi potomci nas-
tavili su da {ire dr`avu i ja~aju je.
Na`alost, na{ srednji vek je grubo prekinut
u 15. veku i mo`da je to i razlog {to neke
generacije u 19. veku nisu toliko obra}ale
pa`nju na srednji vek, jer je 19. vek stvo-
rio neke nove heroje koji su se borili za
oslobodjenje. ^injenica je da na{a dr`ava
do zavr{etka Prvog svetskog rata nije bila
bogata, bila je siroma{na, selja~ka dr`ava.
Tako je na{ najzna~ajniji spomenik knezu
Mihailu, podignut li~nim sredstvima kneza
Milana, a {to je bila u{tedjevina Milo{a i
Mihaila – pojasnio je Vesi}.

Kako je istakao, trebalo je da
sa~ekamo da prodje ~etvrtina 21. veka da
bismo kona~no dobili spomenik Stefanu
Nemanjii po~eli da pi{emo o Nemanji}ima,
da o njima izdajemo knjige, da u~imo na
njihovom primeru i ~uvamo na{u svetlu i

slavnu istoriju.
– Zbog toga

je ova knjiga
zna~ajan doprinos.
Jednog dana kada se
bude govorilo o toj
obnovi kulture
se}anja, ono {to je
Luka Mi~eta uradio
poslednjih godina,
uklju~uju}i i ovu
knjigu, sasvim sig-

urno }e se ocenjivati kao veliki doprinos.
Posebno je zna~ajno sada kada nove gen-
eracije `ive u potpuno drugom dobu, kada
se malo ~ita, te je ovo poslednji trenutak da
mladje generacije saznaju ko su bili

Nemanji}i. 
Zato }e i rodoslov Nemanji}a, koji

se nalazi u postamentu spomenika Stefanu
Nemanji, zna~iti mnogo vi{e za obrazovan-
je mladih generacija, jer te{ko da su to
mogli negde da vide. To se ne de{ava samo

kod nas, ve} i svuda u svetu – naglasio je
Vesi}.

On je zahvalio Luki Mi~eti i
svima koji su u~estvovali u izdavanju ove
knjige, kao i Domu omladine, suizdava~u
knjige.

– Grad }e nastaviti da poma`e
ovakve i sli~ne projekte. Va`no je da dr`ava
prepozna njihovu vrednost i stane uz njih,
jer je to prava vrednost – zaklju~io je Vesi}.

Autor knjige Luka Mi~eta je
istakao da je povod za knjigu bila najava
zavr{etka Hrama Svetog Save i otkrivanje
spomenika Stefanu Nemanji na Savskom
trgu. 

– @ivot je najstabilniji na tri
oslonca – kada imamo crkvu, spomenik i

knjigu – istakao je Mi~eta i zahvalio
zameniku gradona~elnika Goranu Vesi}u na
promociji ove, kao i prethodnih knjiga koje
obradjuju srpske srednjovekovne vladare. 

On je podsetio da je srpska sred-
njovekovna istoriografija obradjena do
tan~ina i da su na{i istori~ari odgovorili na
sve dileme iz tog perioda.

– Zahvaljujem velikim na{im
istori~arima s kojima sam imao ~ast da
saradjujem i koji su me podr`ali, poput
Mirjane @ivojinovi}, Jovanke Kali},
Tamare Ognjevi}, Ljubomira Maksimovi}a,
Sini{e Mi{i}a, Radivoja Radi}a, Marka
[ujice, Olivera Tomi}a, Srdjana Pirivatri}a,
Aleksandra Uzelca i Marka Aleksi}a –
naveo je Mi~eta.

Arheolog i istori~ar Marko
Aleksi} rekao je da se radi o hrabrom
poduhvatu i, pre svega, kapitalnom delu u
sadr`ajnom i izdava~kom smislu.

– Impresioniran sam samopouz-
danjem i hrabro{}u sa kojom se autor
upustio u ovaj veliki zadatak. U ovom
delu ose}a se kako autor uspeva da odvo-
ji bitno od nebitnog, te da u ogromnoj
epohi dugoj 200 godina odabere ono {to
je va`no sa op{teg i klju~nog stanovi{ta.
^itaocu se pru`a prilika da pronikne u
dublji smisao svih istorijskih ~injenica i u
tome je autor Luka Mi~eta nenadma{an,
jer ~italac sti~e poverenje u njega –
naglasio je Aleksi}.

Novinarka Sanja Lubardi}
Andjelkovi} je naglasila da Luku Mi~etu
znamo kao vrsnog novinara koji je sa~uvao
profesionalnu i li~nu ~ast i “radio mnogo
vi{e za dru{tvo nego za sebe time {to se
opredelio za popularnu istoriografiju”.

Podsetila je da smo decenijama
unazad imali skoro potpuno ignorisanje
Nemanji}a, {to je po~elo da se menja.

KNJIGA”NEMANJI]I”, AUTORA LUKE MI^ETE,
PREDSTAVLJENA U STAROM DVORU

www.serbianmirror.com
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Ne govori zabadava Re~ Bo`ija:
“Carstvo je Bo`ije unutra u
vama i s naporom se uzima i

samo podviznici ga zadobijaju”. To jest:
oni qudi koji, ne obaziru}i se na uze
grehovne, koje su ih sapele i svojom
prinudom i navo|ewem na nove grehe ne
dopustaju im da pri|u k Wemu,
Spasitequ na{em, sa savr{enim poka-
jawem, da bi sa Wim postradali,
preziru ja~inu tih grehovnih uza, i sile
se da ih raskinu - takvi qudi javqaju se
potom pred licem Bo`jim beqi od
snega, ubeqeni blagoda}u Wegovom.
“Do|ite” - ka`e Gospod - “Ako gresi
va{i budu kao skerlet, ubeli}u ih kao
sneg”.

Tako je negda i sveti tajnovi-
dac Jovan Bogoslov video ovakve qude u
haqinama belim, tj. u haqinama oprav-
dawa, “sa palmovim gran~icama u ruka-
ma”, kao znamewem pobede, kako pevaju
Bogu divnu pesmu “Aliluja” i krasotu
pesmopoja wihovih niko na svetu ne
moga{e podra`avati. Za wih je An|eo
Bo`iji rekao: “Ovo su oni koji do|o{e
iz nevoqe velike, i opra{e haqine
svoje i ubeli{e ih u Krvi Jagwetovoj”,
tj. opra{e ih stradawima i ubeli{e
kroz pri~e{}e Pre~istim i
@ivotvornim Tajnama Tela i Krvi
Agneca, Neporo~nog i Pre~istog
Hrista, zaklanog po Wegovoj sopstvenoj
voqi za spasewe sveta pre sviju vekova,
Koji svagda i do danas trpi zaklawe i
razdequje se (vernima), a ostaje nimalo
netro{iv, daju}i nam poputninu
`ivota ve~nog za ve~no i beskrajno
spasewe, radi blagoprijatnog odgovora
na stra{nom sudili{tu Wegovom.
Svoju Pre~istu Krv i Telo, Hristos
nam daje i kao najskupoceniju i svaki
um prevashode}u zamenu za plod sa
Drveta.

@ivota, kojega je nas qudski
rod hteo da li{i neprijateq ~ovekov
(Lucifer) nispav{i s nebesa. Premda
je na{ neprijateq |avo najpre prelas-
tio Evu, pa je sa ovom pao i Adam,
Gospod, ipak, ne samo da im je darovao
Iskupiteqa u Porodu `eninom, nego je
i svima nama u `eni i svagda Djevi,
Bogorodici Mariji, dao zastupnicu
pred Sinom Wenim i Bogom na{im.
Ona je satrla u samoj sebi i satire (i
sada) glavu zmijinu u svome rodu qud-
skom. Ona je nepostidna i nepobedna
zastupnica ~ak i najo~ajnijih
gre{nika. Ba{ zbog toga se Bo`ija

Majka i naziva “Bi~ za demone”, po{to
demon nema mo}i da pogubi ~oveka,
samo ako ovaj ne odstupi od
pribegavawa k Majci Bo`ijoj za pomo}.

Dejstva DDuha SSvetoga ii ddejstva
tame ggrehovne

- Jo{ moram ja, ubogi Serafim,
da Vam objasnim, va{e bogoqubqe, u
~emu je razlika izme|u dejstava Duha
Svetoga, Koji se sve{tenotajno useqava
u srca veruju}ih u Gospoda Boga i
Spasiteqa na{eg Isusa Hrista, i dejs-
tava tame grehovne koja na nas deluje
lupe{ki, na pomamni podstrek demona.
Duh Bo`iji opomiwe nas na re~i
Gospoda na{eg Isusa Hrista, i dejstvu-
je zajedno s Wime, uvek pobedonosno,
radoste}i srca na{a i upravqaju}i
stope na{e na putu mira, dok besovski
(demonski) prevarni duh mudruje
suprotno Hristu, i dejstva su wegova u
nama mete`na, buntovni~ka i puna
“pohote telesne, pohota o~iju i nad-
menosti `ivqewa”. “Zaista, zaista vam
ka`em, da niko ko ̀ ivi i veruje u Mene,
ne}e umreti vavek”, veli Gospod. To
zna~i - onaj ko ima blagodat Svetoga
Duha kao pravu veru u Hrista, ako po
slabosti qudskoj i umre du{evno od ma
kakvoga greha, ne}e umreti zanavek, no
}e biti vaskrsnut blagoda}u Gospoda
na{eg Isusa Hrista, Koji uzima grehe
sveta i besplatno daruje blagodat na
blagodat (preobilnu). Ba{ za ovu
blagodat, javqenu svemu svetu i rodu
na{em ~ove~jem kroz Bogo~oveka, i
re~eno je u Jevan|equ: “U Wemu be{e
@ivot i @ivot be{e Svetlost qudi-
ma!”

I jo{ dodato: “I Svetlost
svetli u tami i tama je ne obuze “. Ovo
zna~i da blagodat Duha Svetoga,
darovana nam na Kr{tewu u ime Oca i
Sina i Svetoga Duha, bez obzira na gre-
hopadove qudske, bez obzira na tamu
oko du{e na{e, svetli, ipak, u srcu
na{em bo`anstvenom Svetlo{}u
bescenih zasluga Hristovih, Koja je
ve~no nestaju}a. Ova Svetlost
Hristova, dok gre{nik ostaje u nepoka-
jawu, govori Ocu: “ Ava, O~e!” i nigda
se ne prognevquje na nepokajawe wego-
vo! A docnije, kada se gre{nik obrati
na put pokajawa, savr{eno izgla|uje
tragove u~iwenih prestupqewa, i
ponovo odeva biv{eg prestupnika u
ode}u netrule`nu, izatkanu od blago-
dati Duha Svetoga, o zadobijawu koje
kao o ciqu hri{}anskog `ivota ja i

govorim ovoliko dugo va{em bogo-
qubqu!

Jo{ }u da vam ka`em, da
biste jo{ jasnije shvatili {ta treba
razumeti pod blagoda}u Bo`jom,
kako istu raspoznati, i u ~emu se
naro~ito projavquje weno dejstvo u
qudima, wome prosvetqenima.
Blagodat Duha Svetoga je Svetlost
{to prosvetquje ~oveka. O tome gov-
ori celo Sveto Pismo. Tako je,
bogootac  David rekao: “@i`ak
nogama mojim i svjetlost stazama
mojim Tvoj je Zakon i da Zakon Tvoj za
nauk nemam, poginuo bih u klonu}u
svome!” To zna~i da je blagodat Duha
Svetoga, Koja se izra`ava u Zakonu
re~ima zapovesti Gospodwih, sve-
tiqka moja i svetlost moja! I kada ta
blagodat Duha Svetoga, koju tako
bri`qivo i usrdno te~em i sedam
puta na dan zadobijam, u~e}i se
sudovima Pravde Tvoje - kada ta

blagodat ne bi prosvetqivala mene u
tami briga, skop~anih sa visokim
zvawem moga carskog ~ina, otkuda
bih mogao da uzmem ma i jednu iskru
Svetlosti, da osvetlim hod svoj po
stazi `ivotnoj, pomra~enoj zlobom
neprijateqa mojih? I u samoj stvari
Gospod je neretko projavqivao pred
mnogim svedocima dejstvo blagodati
Duha Svetoga na qudima, koje je
osve}ivao i prosvetqivao
veli~anstvenim silascima Svojim.
Setite se Mojseja posle besede
wegove s Bogom na gori Sinajskoj.
Qudi nisu mogli gledati u wega, -
toliko je sijao neobi~nom
svetlo{}u, kojom se oblivalo lice
wegovo! Mojsej je, ~ak, potom bio
prinu|en da se javqa pred narodom ne
druga~ije nego pod pokrivalom (na
licu). Setite se Preobra`ewa
Gospodweg na gori Tavoru. 

Nastavi}e se

SSTTIICCAAWWEE DDUUHHAA SSVVEETTOOGGAA
CCIIQQ HHRRII[[]]AANNSSKKOOGG @@IIVVOOTTAA 
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Kako je krenula, mali su
izgledi da }e se ova 2021.
zna~ajnije razlikovati od

protekle godine, tokom koje je pan-
demija Kovida-19 poremetila ~itav
svet, pa i ve}inu sportskih de{avan-
ja. Mnoga vrhunska takmi~enja
odvijaju se po zgusnutim kalendari-
ma, pod rigoroznim medicinskim
kontrolama i u najve}em broju
slu~ajeva – bez prisustva publike.
Ve} su se mnogi svetski poznati
asovi javno po`alili da im nedosta-
ju pogled na pune tribine i onaj
dobro poznati huk. S druge strane,
pravi navija~i i poklonici sporta jo{
vi{e su razo~arani. Postavlja se
pitanje – za koga se igraju utak-
mice? Trenutno samo za televiz-
ijske ku}e i, na `alost, kladionice.

U takvim okolnostima,
ostaje nam da se nadamo da }e se
situacija popraviti do leta. Ljudi za
tako kratko vreme najverovatnije
ne}e iskoreniti virus, ali }e mo`da
nau~iti da pametnije kontroli{u nje-
govo {irenje. Tome se nadaju i
organizatori dva verovatno najve}a
sportska takmi~enja ove godine –
Evropskog {ampionata u fudbalu
koje treba da se odr`i od 11. juna
do 11. jula, i Olimpijskih igara
zakazanih za period od 23. jula do
8. avgusta.

Zajedni~ki imenitelj za
obe ove manifestacije je {to pored
svojih imena i dalje imaju brojku
2020. iako ih je korona pomerila za
punu godinu. Igre u Tokiju }e, ~ak,
prvi put u istoriji biti odr`ane
neolimpijske godine. Druga, za
sportiste i same organizatore jo{
va`nija ~injenica je da u ovom
trenutku ne znaju koga }e sem
u~esnika i zvani~nih lica ugostiti. I
EURO i Olimpijske igre u pro{losti
su bili poznati kao konglomerati
raznih nacija, rasa, religija i navi-
ja~kih opredeljenja pod istim
krovom. Sad je opet dovoljna jedna
uzbuna nekog kriznog {taba da sta-
dioni i dvorane budu zape~a}eni,
pa se vra}amo na pitanje s po~etka
– da li se ova takmi~enja odvijaju
za UEFA i Medjunarodni olimpijs-
ki komitet ili obi~ne ljude koji
sportu prilaze sa velikom stra{}u.

Dakle, svi vi koji eventu-
alno planirate odlazak u jedan od
12 evropskih gradova (jo{ jedna
novotarija modernog doba koja
name}e pitanje gde se EURO
zapravo odr`ava) ili u Tokio, u

startu zaboravite na staro, dobro
muvanje kroz gu`ve na ulicama,
besomu~no ispijanje piva, u`ivanje
u no}nom `ivotu, dru`enje sa
strancima i trku za slikanje i uzi-
manje autograma od sportskih
zvezda. Toga jednostavno – ne}e

biti.
[to se ti~e u~esnika, ~ini

se da }e fudbalerima biti lak{e
nego drugima. Oni }e direktno iz
svojih liga{kih takmi~enja okupiti u
nacionalne timove i posle perioda
opu{tanja (jer zajedni~ke bazi~ne
pripreme u modernom fudbalu pri-
padaju pro{losti) krenuti u lov na
trofej Anrija Deloneja. Ko{arka{i,
odbojka{i, atleti~ari, kajaka{i, rva~i
i mnogi drugi, kako svetski tako i
srpski, bi}e u nezavidnijem
polo`aju. Oni se za Olimpijske igre
pripremaju ~etiri godine i za
najva`nije takami~enje u karijeri
bri`ljivo tempiraju formu.

Ali, do ovih takmi~enja
ima jo{ vremena, pa pa`nju navi-
ja~a {irom planete trenutno okupi-
raju druge stvari. Dok ovo pi{emo
broje se sati do po~etka Australija
Opena na kome, reklo bi se po
reakcijama sa Petog kontienta,
najbolji teniseri trpe antikorona{ku
torturu doma}ina.

Dok ne saznamo da li }e
Nole i u takvim okolnostima ostati

kralj Melburna ~ini se, dragi ~itao-
ci “Ogledala”, da se najzanimljivi-
je stvari ipak de{avaju s Va{e
strane “velike bare” jer Nikola
Joki} od po~etka ove godine
domirira u NBA ligi. Poslednje u
nizu velikih dostignu}a srpskog

ko{arka{a je uba~enih 47 poena u
me~u sa Jutom. Na taj na~in Joki}
je izjedna~io li~ni rekord u broju
osvojenih poena iz januara pro{le
godine, kad je istovetan skor ost-
vario protiv Atlante. Ipak, ova
poslednji rezultat ima ve}u te`inu
kad se zna da su D`ezeri u Denver
stigli na krilima niza od 11 uza-
stopnih pobeda i da je zadatak da
~uva Nikolu dobio Rudi Govert,

najskuplji centar u istoriji ko{arke,
vlasnik fantasti~nog ugovora od
200 miliona dolara.

Ali, Joki} je bio nezaus-
tavljiv. Ve} u prvoj ~etvrtini
nanizao je 22 poena i 33 za polu-

vreme (takodje li~ni rekordi) i sig-
urno bi stigao i do brojke od 50 da
ga Meloun nije izveo dva minuta
pre kraja utakmice. To je toliko
iznerviralo D`amala Mareja, da je
trenera Negetsa gadjao loptom, dok
je sam Joki} mrtav hladan seo na

klupu i samo popio malo vode.
S obzirom, medjutim, na

budjenje Denvera, mnogi sada
opravdano postavljaju pitanje mo`e
li Joki} da postigne ono {to pre
njega nije uspelo nijednom drugom
ko{arka{u sa Balkana – da na kraju
sezone bude MVP lige? Poslednje
dve godine najbolji u~inak u svim
kategorijama imao je Janis
Adetokumbo (Milvoki), ali Srbin

ga ve} “{ije” po broju uzastopnih
dabl-dablova po{to je sa 47 poena
i 12 skokova protiv Jute stigao do
20. uzastopnog u~inka u ovoj kate-
goriji, po ~emu je ve} drugi u
istoriji NBA. Prvi na toj ve~itoj

listi je Bil Volton koji je u sezoni
1976/77. nanizao ~ak 34 dabl-dabla
za redom, pa ostaje da se vidi da
li }e Nikola uspeti da ga stigne.

Poslednji NBA presek,
posle {est odigranih nedelja u
novoj sezoni, otkriva impresivne

Joki}eve brojke. Srpski centar je
trenutno drugi na listi naboljih
strelaca lige sa 535 poena, iza
Stefana Karija (Golden Stejt, 554).
Sa 171 dodavanjem Joki} je tre}i
na listi asistenata, iza Luke
Don~i}a (179) i D`ejmsa Hardena
(177). U kategoriji skokova as
Denvera ima 235 uhva}enih lopti
ili 11,8 po utakmici po ~emu je
~etvrti na listi. Ispred su samo
Domantas Sabonis (240), Rudi
Gober (275) i Andre Dramond
(287).

Joki} je dva puta za
redom progla{en i za igra~a
nedelje u Zapadnoj konferenciji,
{to nijednom drugom ko{arka{u
Denvera nije uspelo jo{ od
Karmela Entonija 2006. godine.
Takodje, 25-godi{nji Somborac je
prvi Srbin sa epitetom igra~a
meseca u NBA. Potpuno je obo-
jio dosada{nji tok sezone, ostaje
da se vidi da li }e u cilj u}i s
krunom namenjenoj najboljem
pojedincu.

A. Stankovi}

NEZAUSTAVLJIV: Prosto je uni{tio Gobera (desno) i Mi~ela

U o~ekivanju velikih ovogodi{njih takmi~enja – Evropskog {ampionata u fudbalu i Olimpijskih igara u Tokiju, pa`nju poklonika sporta
privla~e dostignu}a srpskog centra u dresu Denvera, koji je sa 47 poena u me~u sa Jutom ponovo pomerio granice

Nadma{io Med`ika
Joki} je protiv Jute izjedna~io li~ne rekorde od 47

poena takvih NBA legendi kao {to su Kevin Garnet
(Minesota, 2005) i ^arls Barkli (Filadelfija, 1988).

Pri tom, nadma{io je Med`ika D`onsona i Pau
Gasola koji su stali na 46, D`ulijusa dr D` Irvinga, D`oa
Dumarsa, Tima Hardaveja, Glena Robinsona (po 45),
D`ejsona Kida (43), {ona Kempa (42), Jao Minga (41),
Dikembea Mutomboa (39) i mnoge druge.
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OVAN
Ljubav: Venera, va{a
partnerska planeta ba{

i nije u nekoj bajnoj poziciji u
znaku Vodolije, ali ni va{oj plan-
eti Marsu isto tako nije sjajno u
znaku Bika. Oboje ste u nekim
svojim problemima, s tim {to
partner ipak ima vi{e razumevan-
ja za vas nego vi za njega i daje
vam podr{ku u va{im “lomatanji-
ma“ i poku{ajima da sredite sve
situacije koje vam donose ner-
vozu. Budite fini pa povremeno
ne gledajte samo sebe, nego
obratite pa`nju i na voljeno bi}e
i ispunite mu po koju `elju. U
su{tini, vas dvoje }ete kroz febru-
ar prolaziti ~as bajno i sjajno, ~as
u nekim kratkotrajnim frkicama i
tenzijama. Ali, sve to pre ili kas-
nije dolazi na svoje mesto i kad
sve saberemo i oduzmemo –
ne}ete pro}i lo{e kroz ovaj
mesec. Slobodni Ovnovi – povre-
meno dignite glavu od posla i
obratite pa`nju na svoje dru{tvo,
okru`enje ili na dru{tvene mre`e.
Hej, ima tamo zanimljivih osoba
i de{avanja koja bi mogla da vam
ulep{aju ovaj mesec.

Posao: Finansijski seg-
ment je dosta osetljiva tema za
vas i tokom februara – kod nekih
Ovnova kroz potrebu da pronadju
drugi posao koji }e im dati stabil-
niju osnovu od dosada{nje, a kod
drugih – kroz eventualna dodatna
poslovna anga`ovanja. U ovom
mesecu pobolj{avate postoje}e i
pro{irujete kontakte i povezanost
sa osobama koje dele va{e ideje
ili sa kojima ho}ete da pokrenete
nove projekte. Ne `urite u dogov-
orima i ne donosite impulsivne
odluke. Re{avanje papirolo{kih
problema u drugom delu meseca.

Zdravlje: Prve dve
dekade februara donose vam
potrebu za vi{e odmora i poja~an
nivo stresa. Sklonost prehladama
a kod starijih su mogu}i ~e{}i
reumatski problemi i oscilacije
pritiska.

BIK
Ljubav: Slobodni
Bikovi }e od ulaska u

drugu dekadu februara
postati aktivniji, njihov dru{tveni
`ivot }e krenuti uzlaznom linijom
i ima}ete do kraja meseca dosta
zanimljivih momenata sa suprot-
nim polom. Sad, jako je malo
verovatno da }e se pri~e koje
zapo~nete u ovom periodu produ-
biti, vi{e to li~i na dobru ali pro-
laznu zabavu i avanturu – ali
hajde da vidimo {ta }e se dogodi-

ti ba{ kod vas. Eventualno bi
po~etkom meseca moglo da dodje
do poku{aja obnove kontakta sa
nekim od biv{ih partnera, ali ne
bih rekla da }e to potrajati niti i}i
u nekom konkretnijem pravcu. {to
se ti~e zauzetih – kod vas je
situacija {arena. Bi}e tu i lepih
momenata i zajedni~kih “akcija“ i
de{avanja, ali bi}e povremeno i
napetosti i stresnih trenutaka za
oboje. ^e{}e nego ina~e }ete
morati da dajete podr{ku jedno
drugom da pregurate ove dane.
Tamo negde pred kraj februara
tenzija }e krenuti da popu{ta i
vas dvoje ulazite u laganiji i
mirniji period.

Posao: Ako mislite da
vam je januar bio zahtevan i
komplikovan poslovni mesec,
onda se ba{ i ne}ete obradovati
februaru koji kao da }e dodatno
zamrsiti sve ono {to se zamrsiti
mo`e. Bi}e u njemu nekih zaista
povoljnih momenata za vas, pro-
mocija, unapredjenja ili nov~anih
nagrada – {to }e vas pozitivno
iznenaditi, ali bi}e i dosta onih
momenata koji }e vam doneti
stres i napetost, jurnjavu. Snage i
volje imate vi{e nego dovoljno ali
}ete povremeno biti kratki sa
`ivcima, naro~ito sa {efovima.

Zdravlje: Nervni sistem
je osetljiv. Mogu}i su problemi sa
spavanjem, cirkulacijom, pri-
tiskom, hormonski disbalansi. Jo{
uvek ste u periodu osetljivosti
grla i kompletnog respiratornog
trakta.

BLIZANCI
Ljubav: Iako je va{
vladar retrogradan do

ulaska u tre}u dekadu
februara, ne mora da zna~i da }e
se to lo{e odraziti na odnos sa
emotivnim partnerom. [ta vi{e,
taj “korak unazad“ – vra}anje na
neke stare teme ili na poku{aj
obnove komunikacije i emocije
koja je u zastoju trenutno – mo`e
se pokazati kao jako povoljan po
va{ odnos. I partner je voljan da
se potrudi oko vas, pa ovaj feb-
ruar mo`e doneti kod pojedinih
parova jake promene na bolje.
Jedino imamo problem kod onih
Blizanaca i njihovih partnera kod
kojih postoje tajne, ljubomora,
posesivnost. Poku{ajte ovo da
re{ite (ako uop{te mo`e da se
re{i) da biste mogli da nastavite
zajedni~kim snagama dalje.
Napominjem da te tajne mogu
uni{titi neke odnose u ovom peri-
odu, pa vi vidite da li vredi
spasavati odnos u kojem ste ili

oti}i iz njega. Slobodni Blizanci –
dva reda novih de{avanja, red
starih emotivnih pri~a. Vama }e
biti odli~no, divan mesec za
ljubav.

Posao: Informisanost i
komunikacija sa postoje}im ali i
sa potencijalnim novim saradnici-
ma obele`i}e ovaj period. Pred
vama je jedan vrlo aktivan mesec
koji vam daje {ansu da privedete
kraju dosta toga {to je do sada
bilo na ~ekanju ali i da pokrenete
nove poslovne projekte i ciljeve.
Vi{e obratite pa`nju na konkuren-
ciju, najpre iz bliskog poslovnog
okru`enja jer od njih mo`ete
dobiti neta~ne informacije ili }e
vam uvaliti “vru} krompir“ kad
su obaveze u pitanju. Dobro za
saradnju sa strancima, seminare,
IT sektor

Zdravlje: Mladjim
Blizancima je potrebno vi{e
odmora, ali i fizi~ke aktivnosti
dok stariji mogu imati problema
sa cirkulacijom, pritiskom, mete-
oropatskim tegobama.

RAK
Ljubav: Iako partner
i vi imate dobre pre-

duslove da ostvarite
sklad tokom februara, pitanje je
da li }e vam okolnosti i}i na
ruku. Voljena osoba ima dosta
situacija kojima je okupirana, a
ne}e ba{ uvek ose}ati podr{ku sa
va{e strane, {ta vi{e – ~ini}e joj
se da je zanemarujete onda kada
ste joj najpotrebniji – {to mo`e
povremeno dovoditi do napetosti
izmedju vas dvoje. Takodje, pos-
toja}e momenti u kojima va{
partner mo`e smatrati da ste
neiskreni i da ne{to prikrivate, {to
}e posebno biti nagla{eno u
prvom delu meseca – naro~ito
ako tada budete u intenzivnijem
kontaktu sa prijateljima i u
~e{}im dru`enjima i izlascima.
Prosto re~eno – bi}e   zahtevnije
nego ina~e i negde biste trebali
da poku{ate da pronadjete prostor
za dovoljno zajedni~kih i
opu{tenih trenutaka. Slobodni
Rakovi – simpatije da, avantura
da, zanimljive osobe oko vas da,
ali te{ko da mo`emo pri~ati o sta-
bilnoj vezi….

Posao: Finansijski seg-
ment }e vas dosta optere}ivati, ali
biste u ovom periodu trebali da
izbegnete da ule}ete u pozajmice
i kredite. Sa~ekajte poslednje
dane februara – od tada lagano
ulazite u stabilniju finansijsku
fazu. Generalno gledano – ovo je
zahtevan period za vas jer }ete

morati da ulo`ite mnogo truda,
~ekaju vas pregovori i papirologi-
ja koja }e se iskomplikovati. Ako
je za utehu – ovo su sve prolazne
tegobe, koje }ete usput re{avati.
Dobre vesti sti`u u drugom delu
meseca, a mogu se vezivati za
inostranstvo.

Zdravlje: Prva polovina
meseca sa ve}im oscilacijama
imuniteta. Iz zahtevnog perioda
izlazite lagano u drugom delu feb-
ruara. Nervoza je nagla{ena i
dalje.

LAV
Ljubav: Istovremeno
jako lep i jako komp-

likovan period je pred
zauzetim Lavovima. Jako lep –
jer sada mo`ete pobolj{ati odnos
sa partnerom, krenuti put nekih
zajedni~kih planova i dogovora
~ak i po pitanju zaista ozbiljnih
situacija – zajedni~kog `ivota,
braka... Jako komplikovan – jer
ni{ta ne}e funkcionisati po va{im
`eljama i mora}ete da se kon-
stantno prilagodjavate i na neki
na~in sebe stavljate u drugi plan
(a to je za vas ba{ te{ko, jel da?).
Topao savet – Saturn je naredne
dve i po godine u va{em polju
partnerstava – {to pre nau~ite da
se svet ne vrti oko vas, lak{e }e
vam biti. Ljubav i podr{ku od
partnera svakako imate – red je
da date to isto drugoj strani.
Slobodni Lavovi – za vas kre}e
zaista interesantan emotivan peri-
od, najpre od mladog Meseca u
znaku Vodolije (va{e polje part-
nerstva) po~etkom druge dekade
februara. Ima}ete vi{e novih pri-
lika, ~ak i neke “povratnike“ koji
}e poku{avati da vas osvoje
opet...

Posao: Novi i stari
poslovni kontakti }e se pokrenuti
odmah po ulasku u februar, ali je
period za ozbiljnije dogovore i
potpisivanje ugovora tek od ulaska
u tre}u dekadu meseca. Lavovi u
ovom periodu mogu napraviti
ozbiljne poslovne konekcije i u}i u
pri~e koje ih mogu na du`i rok
pratiti i donositi im finansijsku
stabilnost. Te finansije }e vam
povremeno predstavljati problem,
ali u drugom delu meseca sledi
lagani oporavak. Obratite pa`nju
na odnos sa autoritetima i {efovi-
ma – ne brzajte i ne unosite ner-
vozu.

Zdravlje: Dosta se ener-
getski tro{ite, a snage va{eg orga-
nizma sada ba{ i nisu na vrhun-
cu. Vi{e odmarajte i praktikujte
laganu fizi~ku aktivnost. Prijale

bi vam {etnje i plivanje.

DEVICA
Ljubav: Device u
partnerskim odnosima

imaju dobre predispozi-
cije da re{e mnoge situacije sa
partnerom koje su u proteklom
periodu pravile problem ili bile
gurane pod tepih. Sada je vreme
za iskrene i otvorene razgovore,
pa ~ak i ako oni u nekom
momentu budu bolni po oboje.
Prosto re~eno – morate znati i
partner i vi na ~emu ste ta~no i
kakva je situacija u va{em odno-
su – postoji li prostor za sredji-
vanje, stabilizaciju i kvalitetan
nastavak va{e veze. Ne}e biti
dobro ukoliko ono o ~emu }utite,
bilo partner ili vi – “samo od
sebe“ izadje na svetlost dana jer
mo`e dovesti do dubljih rascepa u
vezi, a u nekim slu~ajevima – ~ak
i do prekida. Slobodne Device –
va{e polje posla i svakodnevnih
aktivnosti postaje vrlo zanimljivo
i uzavrelo tokom februara.
Takodje, dru{tvene aktivnosti,
dru`enja i dru{tvene mre`e – daju
vam mogu}nosti za lepa nova
poznanstva i kontakte koji mogu
i}i u pravcu ozbiljnih ljubavnih
pri~a.

Posao: Iako }e jednim
delom va{e poslovno
funkcionisanje tokom februara
biti skop~ano sa te{ko}ama, pon-
avljanjima, odlaganjima vama
bitnih situacija, ispravkama – to
ne zna~i da pred vama nije
izuzetno dobar period. ^ak i ako
odnosi u kolektivu budu povre-
meno mesto nerviranja, ipak }ete
uspeti da uz pomo} saradnika
pokrenete neke va`ne poslovne
pri~e i projekte. Nekim
Devicama se mogu otvoriti i
mogu}nosti za promenu posla na
bolje, za unapredjenje ili za
finansijske povoljnosti.

Zdravlje: Stres,
oscilacije imuniteta i mogu}nost
za bakteriolo{ke i virusne infekci-
je bi}e prisutni tokom prvog dela
meseca. Starija populacija }e biti
osetljiva na promenu vremena,
tegobe sa cirkulacijom i pri-
tiskom.

VAGA
Ljubav: Kad su Vage
u partnerstvima u

pitanju, imamo dve
“struje“ – Prvo, odnosi koji su na
bilo koji na~in o{te}eni tajnama,
ljubomorom, sumnjama (sa ~ije
god strane da ovo ide ili je pak
obostrano) – ima}e velike klack-
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alice tokom februara i izno{enje neprijatnih
istina na videlo, {to lepo mo`e uzdrmati
odnos. Drugo, odnosi koji su u svojoj
su{tini stabilni – gde mo`e biti vrlo pod-
sticajnih i zanimljivih de{avanja, pa ~ak i
dizanja veze na vi{i nivo ili planiranja
potomstva. No, po{to `ivot retko kada da
da je ba{ sve crno ili belo, najverovatnija
mogu}nost je da }e u partnerskim odnosi-
ma kod Vaga biti i jako lepih ljubavnih
momenata, ali i situacija koje }e zahtevati
otvoren razgovor i iskrenost da bi bile
re{ene na pravi na~in. Slobodne Vage –
va{e polje u`ivanja, ljubavi i zadovoljstava
je krcato planetama tokom februara. Bi}e
tu i novih, ali i starih pri~a – na vama je
da mudro odaberete na koju }ete se stranu
okrenuti.

Posao: Ima}ete sposobnost da
vrlo kreativno re{avate bilo koju prob-
lematiku koja se pojavi tokom februara. A
ho}e. U prevodu – snalazi}ete se, presipati
iz {upljeg u prazno, ali kao krajnji ishod –
re{i}ete sve i to iznenadjuju}e povoljno po
vas. Te{ko}a ho}ete imati, ali ima}ete i
uspeha i to vi{e nego {to mislite. Vage
o~ekuju i dodatna poslovna anga`ovanja,
ne{to na {ta nisu ra~unale ali {to im mo`e
pribaviti finu nov~anu sumu. Vi{e povedite
ra~una o novcu – neoprezni ste i tro{karite
previ{e.

Zdravlje: Uglavnom je
zdravstveni segment povoljan tokom febru-
ara. Ne{to vi{e stresa vam stoji, a kod star-
ijih su mogu}i hormonski problemi,
oscilacije pritiska i reakcije na promene
vremena.

[KORPIJA
Ljubav: Partner i vi ste u
nekim vrlo sli~nim situacijama

tokom februara. Vi ste pritisnuti
poslom i privatnim obavezama, partner je
pritisnut poslom i nekim situacijama koje
mu grickaju `ivce i optere}uju ga.
Razumevanja jedno za drugo imate, kao i
potrebu da se prilagodite – ali je pitanje da
li }e to ba{ uvek funkcionisati tokom ovog
perioda. Jer, mogu}e je da ba{ onda kada
vam je voljena osoba najpotrebnija – ona
je u svojim obavezama ili da ba{ onda
kada ste vi njoj najpotrebniji – vi ste
suvi{e nervozni od pritisaka i nemate volje
niti `ivaca za nju. Tako }ete vas dvoje
tokom februara talasati od ljubavi do ner-
voze i obrnuto. Ono {to }e vas lepo
“dr`ati“ su strasti, pa gledajte da se na taj
na~in {to ~e{}e “podr`avate“. Slobodne
[korpije – bi}e tokom februara nekih
muvkanja, nekih dopisivanja i komunikaci-
je, ali tek od ulaska u tre}u dekadu
mo`emo pri~ati o pravom razvoju situacije
kod vas.

Posao: Intenzivan poslovni period
se nastavlja i tokom februara. Naravno,
kad ka`em “intenzivan“ mislim da vam
ne}e biti lako ni malo i da ~ak u nekim
momentima mo`ete imati ozbiljne prob-
leme i nesuglasice sa onima sa kojima
saradjujete, pa ~ak i prekid odnosa. S
druge strane – o~ekuju vas dosta jaki
finansijski tokovi, {to }e vam itekako dati
motiv i volju da nastavljate dalje. Manji
problemi sa papirima, kaznama ili porezi-

ma. Ako ste privatnik – razradjujete posao
u ve}oj meri i privla~ite klijentelu.

Zdravlje: Manje – vi{e sli~na
situacija kao u proteklom mesecu – prob-
lemi sa grlom, disajnim putevima, u{ima,
sinusima. Slabija cirkulacija i oscilacije
pritiska starijim [korpijama.

STRELAC
Ljubav: Partner ima volju da
re{ava neke situacije iz

prethodnog perioda, spreman je na
otvoren i iskren razgovor sa vama. I vi
takodje `elite da neke nesuglasice, proble-
mi koji su vam pravili dar mar kona~no
budu re{eni i da se na njih stavi ta~ka. Iz
ovih razloga, oboje }ete biti spremniji da
se prilagodite i posvetite jedno drugom.
No, da ne bude ba{ sve savr{eno
pobrinu}e se neke informacije, pogre{no
poslate poruke, pogre{no intonirane re~i –
neka zavrzlama koju samo retrogradni
Merkur mo`e da napravi – {to mo`e
dovesti do situacija kada }ete morati da
istoleri{ete i ne{to {to vam nikako ne
odgovara. A i ne morate – mo`ete da nas-
tavite da se svadjate ako vam je ba{ to
volja. Slobodni Strel~evi – vama }e da se
vra}aju biv{i, da se pojavljuju novi – sve
u svemu, ima}ete jedan izuzetno `iv i
dinami~an mesec u kojem vam ni u jed-
nom trenutku ne}e biti dosadno. Provodite
se, opustite se, volite se.

Posao: U prve dve dekade febru-
ara priberite svoje `ivce ~vrsto, jer }e
vam biti potrebni. Ni jedan dogovor ne}e
i}i onako kako je zami{ljeno, ni jedan
papir ne}e biti zavr{en na vreme, kon-
stantno }ete se suo~avati sa odlaganjima
i odbijanjima, a da ne pri~am o tome da
}ete vi biti rasejani i neorganizovani, pa
}ete verovatno neke poslove raditi iz vi{e
puta. Naravno, retrogradni Merkur. Od
ulaska u tre}u dekadu }e biti bolje. E, ali
ovaj vas Merkur ne}e spre~iti da
napravite mnogo dobre poslovne pri~e i
zaradite.

Zdravlje: Osetljivost disajnih
puteva. Potrebna vam je {etnja i boravak
na sve`em vazduhu (tamo gde ga ima).
Budite oprezniji u saobra}aju. Sklonost
povredama. Stariji – cirkulacija, pritisak.

JARAC
Ljubav: Ulazite u period kada
mo`ete dosta toga pozitivnog

u~initi za odnos u kojem ste,
naro~ito tokom drugog dela februara. U
mnogim odnosima }e se promeniti na~in
funkcionisanja, do}i }e do vi{e otvaranja
i spremnosti za prilagodjavanje. To ne
zna~i da vam je februar cve}e i prole}e,
mora}ete itekako da se potrudite da sve
ovo funkcioni{e i svakako je da }ete
povremeno imati situacije koje }e vas
vra}ati korak unazad, ali je evidentno da
sada zaista pravite jedan veliki zaokret i
na korak ste do stabilne faze u svojoj
vezi. Ukoliko ste u braku, obratite vi{e
pa`nje na sektor finansija koji mo`e
povremeno praviti problem – naro~ito ako
se u ovom mesecu budu znatnije
poja~avali tro{kovi vezani za uku}ane,
posebno decu. Slobodni Jar~evi – ba{

onda kada vam bude izgledalo da su vas
svi lepi aspekti zaobi{li i da vam se ni{ta
ne de{ava po pitanju ljubavi – kolo sre}e
}e se okrenuti u va{u korist. Lep i
strastan mesec je pred vama.

Posao: Finansijski sektor }e vas
povremeno `uljati, posebno ukoliko
budete uletali nepromi{ljeno u neke
investicije ili finansijske rizike. Ovo je
put koji }e neke odvesti do dobitka, ali
mnoge od vas – i do gubitka. Zato, ne
igrajte se novcem! Budite mudri, prosto-
ra za zaradu imate ali samo ako se
budete vodili svojim osnovnim principi-
ma – strpljenjem i uporno{}u. Generalno
gledano – dobar mesec, ali tek uvod u
prave stvari za vas koje se zna~ajnije
pokre}u od drugog dela februara.

Zdravlje: Problemi sa grlom, dis-
ajnim putevima, stomakom, stresom.
Starija populacija mo`e imati tegobe sa
cirkulacijom, promenljiv pritisak.

VODOLIJA
Ljubav: Pa drage Vodolije,
dobro do{le u mesec u kojem

je ~ak pet planeta kod vas.
Mislim… ^isto da se zna ko je glavni
baja medju znakovima trenutno, jel da?
Sunce }e se pobrinuti da sijate, Venera da
plenite lepotom i {armom, Jupiter }e vam
dati snagu i prodornost ali i pravednost,
Saturn }e da u~ini da budete jaki, da ne
odustajete ni od ~ega. Retrogradni Merkur
}e do 21-og dodu{e da u~ini da kasnite i
da povremeno bagujete, ali od tog perio-
da na dalje – da budete prvi u svemu. I
{ta je tu sad problem? Pa ni{ta. Malkice,
samo malkice }ete biti te{ki kao crna
zemlja, ali sa sve leptiri}ima i ne`nim
re~ima zbog te Venere pa }e va{e emo-
tivne relacije malo da cvetaju, malo da
varni~e. Partner i vi }ete se povremeno
ko{kati, ali }ete se opet spajati i lepiti
stra{}u i ljubavlju. Ma milina. Slobodne
Vodolije – privla~iti suprotni pol ho}ete
svakako, ali da li }ete ne{to konkretno
uraditi – evo ne znam. Ne{to ne bih rekla,
ali demantujte me.

Posao: Taj retro Merkur }e vas
ko~iti malo u prve dve dekade meseca.
Kasni}ete na sve strane, ali }ete se
izvla~iti, malo u varijanti “{ta }e{, vi{a
sila“, ali vi{e na {arm. Bitno je da }ete i
pored ka{njenja, stizati da obavite sve. I ne
samo da obavite, nego i da zaradite. I ne

samo da zaradite, nego i da potro{ite. No,
generalno gledano – za vas je ovo period
kada ste tra`eni, kada izbijate u prvi plan
i kada itekako mo`ete napraviti dobre
poslovne dogovore (potpisujte ih posle
21-og, kad prodje retro Merkur).

Zdravlje: Dobi}ete koje kilo, pa
}ete ga onda izgubiti zbog nerviranja,
`urbe, stresa. Pa }ete onda opet da se ugo-
jite. Kako {altate sa kila`om, tako }ete
{altati i sa pritiskom, cirkulacijom, hor-
monima. Kre}ite se!

RIBE
Ljubav: Nije ba{ sjajna
situacija zauzetim Ribama u

ovom mesecu. Tek maltene od
samog kraja februara ulazite u fazu
razre{avanja, mogu}ih pobolj{anja sa
osobom koju volite. Do tada –
prenagla{eno dvanaesto polje koje uvek
govori o nekom povla~enju, preispitivanju,
mogu}e poja~anoj sumnji, ljubomori,
nedoumicama – prati}e Ribe sve do punog
Meseca u partnerskom znaku Device koji
}e u su{tini predstaviti i kulminaciju svega
{to ste se sa sobom (i sa partnerom)
dogovorili (ili niste). U prevodu – sukob u
odnosima mo`e postojati a neke veze
mogu ~ak do}i i do svojih krajeva. Savet
za vas – preispitajte {ta vas u odnosu sa
partnerom zaista, istinski i realno mu~i, a
{ta su samo va{i strahovi i nesigurnosti.
Slobodne Ribe – biv{a poznanstva i part-
nerstva su vrlo aktuelna, pa nemojte biti
iznenadjeni ukoliko vam pro{lost pokuca
na vrata. Za novitete – od tre}e dekade
meseca.

Posao: Jo{ jedan dosta zahtevan
mesec je pred vama, ali }ete rezultate svog
truda i nerviranja po~eti intenzivnije da
vidite od ulaska u tre}u dekadu februara.
Vrlo obratite pa`nju na svu dokumentaciju
i na sva papirolo{ka pitanja, jer ovde mo`e
biti te{ko}a, propusta, pa ~ak i kritike ili
kazni od strane osoba koje su iznad vas.
Budite spori u odlu~ivanju i spori u reago-
vanju na provokacije koje mogu dolaziti iz
va{eg radnog okru`enja. Ose}ate da vam
neki ljudi nisu naklonjeni, ne pridajte im
pa`nju.

Zdravlje: Problemi sa spavanjem.
Kod nekih – bi}ete konstantno letargi~ni i
pospani, kod drugih – nesanica. Starije
Ribe mogu imati problem sa cirkulacijom
i krvnim sudovima.
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@iveci i rade}i u
Parizu, shvatila sam da
Francuzi do`ivljavaju hranu sa
mnogo respekta. Oni ne
grickaju izmedju obroka,
nego se ~uvaju za glavnu
stvar. Ru~ak je pravi ritual. Da
li su Francuzi jedini na svetu
koji }e zameniti desert sa pla-
toom sira? Evo, reci }u vam.

Da! Jesu!
Strastveni hoda~i koji

pe{ke rado jure kilometre,
automobile menjaju za bicikle
i naravno kvalitetna hrana i
dobro vino je stil njihovog
`ivota.

^esto, kada mi je dan
prepun obaveza, volim da
spremim ne{to {to mi ne
oduzima mnogo vremena.
Mnogi ga zovu “Zlatnim
kraljem italijanske kuhinje“.
Jednostavno, ukusno, aro-
manti~no. Ri`oto.

Malo ko zna da je
njegova fascinantna `uta boja
nastala iz {ale. Radnik koji je
radio na katedrali u Milanu,
da bi dobio `utu boju ~esto bi
koristio za~in `afran. Njegov
gazda mu je jedne prilike
rekao da ga ne bi za~udilo
ako bi {afran dodao i u piri-

na~. Na dan ven~anja gazdine
}erke, radnik da bi se na{alio
sa gazdom, podmitio je
kuvara i tako dodao {afran u
pirina~. Naravno pirina~ je
dobio zlatno-`utu boju i gosti
su bili jako iznenadjeni, ali su
sve pojeli.

I ako je ri`oto na
Milanski na~in najpoznatija
varijanta, ipak {irom Italije se
sprema na razne na~ine.

Recept:
1 glavica crnog luka,

200g pirin~a za ri`oto,
250-300ml bujona od
povr}a, 1 ~a{e belog vina,
300 gr o~i{}enih gambora-
{rimpa, prstohvat ljute kajen
papike, prstohvat soli, 1 kasi-
ka putera, maslinovo ulje i
1-2 ka{ike parmezana.

Na maslinovom ulju i
puteru dinstati luk dok ne

dobije zlatnu
boju, dodati
pirina~ i zaliti
vinom uz
p o s t e p e n o
m e { a n j e .
Kada vino
ispari dodaje-
mo poste-
peno vru}
bujon od
povr}a i na
laganoj vatri
p o v r e m e n o
m e { a m o .
Pirina~ bi trebao da se kuva
oko 20 minuta. Na kraju
mo`ete ubaciti ka{iku putera i
1-2 ka{ike parmezana (po
ukusu). Sve to lepo
prome{ati, skinuti sa vatre i
poklopiti. Ri`oto ostavite da
odstoji nekoliko minuta da bi
se ukusi sjedili i da bi se dobi-

la kremasta struktura.
Za to vreme, na

maslinovom ulju propr`iti
{rimp, koje smo za~inili sa
malo ljute kajen paprike i soli.
Pr`iti 2-3 minuta sa obe
strane i servirati preko ri`ota.
Slu`iti toplo uz ~a{u belog
vina.

Kulinarstvo Maje Radovi}

Maja Radovi}

Ovih dana glavna tema
definitivno je imunitet.
Koliko ~esto }emo se

razbolevati i koliko brzo oporavljati direkt-
no zavisi od na{eg imunog sistema. Da
bismo razumeli kako da se odbranimo od
virusa, bakterija i drugih patogena, najpre
moramo upoznati na{ imunitet

Sve odbrambene }elije u organiz-
mu poznate su pod imenom leukociti ili
bela krvna zrnca. Obi~no se kod
zdravih osoba u jednom litru krvi
nalazi od 4 do 9 milijardi belih
krvnih zrnaca. Imunitet je oslabljen
kada je broj belih krvnih zrnaca
manji od 3 milijarde. Ako je broj
leukocita porastao preko 10 milijar-
di, znamo da se infekcija razvila i
da je telo po~elo da proizvodi ve}i
broj belih krvnih zrnaca kako bi
ubrzalo eliminisanje lo{ih bakterija
koje su infekciju izazvale. U
slu~aju kada je broj leukocita
izuzetno visok, telo mo`e da pati
od autoimunih bolesti kao {to su na
primer astma, reumatoidni artritis,
leukemija i dr.

Kao {to vidite, na{ imuni
sistem ne bi trebalo da bude ni
previ{e aktivan, ali nije dobro ni
kada je nedovoljno aktivan.

Verovatno ste ovih dana, ako ste
pratili pri~u o antitelima i infekciji Covid
19, imali prilike da ~ujete pri~u o tome da
u na{em organizmu postoje dva imuniteta,
dve linije odbrane.

1) Urodjeni imunitet predstavlja
prvu liniju odbrane i ~ini ga posebna vrsta
belih krvnih zrnaca.

2) Ste~eni imunitet predstavlja
drugu liniju odbrane i ~ine ga druge dve
vrste belih krvnih zrnaca po imenu T i B
}elije.

Kako se odvija bitka?
Kada strana supstanca, recimo

virus ili bakterija, napadne na{e telo,
pokre}e se prva linija odbrane organizma.
Odbrambene }elije se pona{aju kao patrol-
na policija sa dve glavne funkcije:

1) Uni{tavaju {tetne viruse i bak-
terije koji napadaju na{e telo.

2) Obave{tavaju odbrambene
}elije ste~enog imuniteta da su virusi ili
bakterije napali na{ organizam.

Usled toga se u organizmu
pokre}e proizvodnja antitela za koje je
zadu`en ste~eni imunitet.

Ako je broj virusa i bakterija pre-

visok to prevazilazi mogu}nosti prve linije
odbrane i tada na scenu stupaju }elije druge
linije odbrane koje preduzimaju mnoge
zadatke, uklju~uju}i uklanjanje neprijatelja i
~uvanje informacija o njima.

Kada prime informacije koje su
poslate sa prve linije “fronta“ o karakteris-
tikama bakterija i virusa, odbrambene }elije
ste~enog imuniteta (T helper) }e se
umno`iti tako da budu spremne da sna`no

reaguju ako naidju na iste pato-
gene. One takodje nose ove klju~ne
informacije i upoznaju druge
odbrambene }elije sa informacijama
o izaziva~u bolesti. 

B }elije su odgovorne za
stvaranje antitela koja igraju va`nu
ulogu u reakciji imuniteta. [to je
ve}i broj B }elija, to se mo`e
proizvesti vi{e antitela (municije).
Ona ~uvaju informacije o lo{im
bakterijama i virusima u svom
dugoro~nom pam}enju kako bi se
pripremila za momentalni odgovor
ukoliko ponovo naidje isti napada~.

Obi~no je potrebno 7 do
10 dana da zdravo ljudsko telo
proizvede prvu seriju antitela kada
napadnu novi patogeni. Vreme }e
biti du`e za osobu sa slabijim

imunolo{kim sistemom. Pri drugom susretu,
telo mo`e br`e da proizvede antitela, jer B
}elije ve} imaju patent za stvaranje.

Kako mo`emo pobolj{ati svoj
imuni sistem?

U celini, na{ imuni sistem obavl-
ja izuzetan posao u odbrani od mikroorga-
nizama koji uzrokuju bolesti. Ali ponekad
omane – tada virus ili bakterija uspe{no

napadnu na{ organizam i razbolimo se. Da
li je mogu}e intervenisati pre toga i na
vreme oja~ati imuni sistem?

Svi dobro znamo da su za jak
imunitet klju~ni pravilna ishrana, redovna
fizi~ka aktivnost, {to manje stresa i {to bolji
i kvalitetniji san. Takodje znamo da u ovom
procesu mogu pomo}i odredjeni vitamini
kao {to su na primer vitamin D3 ili vitamin
C, ali i minerali poput cinka i selena. A da
li ste ~uli za polisaharide iz ganoderme?

Studije pokazuju da medicinska
pe~urka ganoderma sadr`i preko 400 bioak-
tivnih jedinjenja, od kojih su polisaharidi i
triterpeni glavni za ja~anje imunog sistema
u borbi protiv virusa i bakterija.

Polisaharidi uti~u na proizvodnju i
aktivnost razli~itih imunih }elija, uklju~uju}i
B }elije, T }elije, kao i neke }elije prve lin-
ije odbrane. Sve one poma`u imunolo{kom
sistemu da efikasno cilja bakterije i viruse
koje ulaze u na{ organizam. Pove}anje broja
B }elija takodje poma`e da se pove}a broj
antitela, a svi znamo da je izuzetno va`no
smanjiti vreme izmedju napada patogena i
stvaranja novih antitela kako bi se smanjila
mogu}nost za razvoj bolesti.

Immuno GD-poly je prirodan
preparat, JEDINSTVEN po tome {to je
dodatno oboga}en polisaharidima, koji najs-
na`nije deluju u odbrani imuniteta. Kada
organizam dodje u susret sa virusom ili
bakterijom, polisaharidi iz preparata
Immuno GD-poly pove}avaju broj }elija
imunog sistema, tako da one mnogo br`e
prepoznaju virus i bakteriju, vezuju ih za
sebe i uni{tavaju. Samim tim smanjuje se
mogu}nost nastanka infekcije i bolesti.

Izvor: Ko dren

RI@OTO SA [RIMPOM

DA LI JE VA[ IMUNITET SPREMAN ZA ODBRANU?
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Potrebne dve osobe za rad u Sandy’s Bakery & Deli.
Jedna prodava~ica - prodavac, kao i pomo}nik za rad u

kuhinji.
Plata po dogovoru.
Pozovite Slavu na tel: 773.306.9666

***
TRA@IM POSAO 

*
Ozbiljna `enska osoba tra`i posao. ^uvala bi na{u decu po
potrebi sem nedelje I ponedeljka. Iskusna baka sa 4 unu~eta.
Prvenstvo imaju porodice koje `ive u Elmhurst I okolini.
Pla}anje po dogovoru. Zainteresovani mogu pisati na email –
mitemadi4@gmail.com.

OGLASI VEZANI  ZA POSAO

SRE]AN RODJENDAN ZORANU  MARKOVI]U
@ELI REDAKCIJA OGLEDALA

Sre}an  rodjendan Mariji
Toma{evi}, dug `ivot pun

sre}e i zdravlja  `ele
mama  Melisa i baka Cica.
^estitkama se pridru`uje

Slavica sa redakcijom.

Sre}an 
rodjendan 
koleginici 
Maji Radovi} 
iz Pariza, `eli 
redakcija Ogledala.

Sre}an rodjendan 
Aleksandru @ivkovi}u jr, puno zdravlja i
radosti i dug  `ivot `ele: otac Sa{a sa
Katarinom, stric Petar i bake Seka i

Slavica. 

^estitke -Poezija -  Mali oglasi

RAJSKA PTICO
MESE^INOM OBASJANA

Leti ptico iznad našeg ognjišta
iznad ambara i `ita u njemu

iznad pastira i jaganjca u toru
i prtenih vre}a što vi{e na tremu.

Leti ptico iznad svetiljke detinjstva
iznad `itnih polja i uzrelih šljiva

sabiraj otudjenu, razbra}enu bra}u
ime se zaboravi kada se ne doziva.

Leti ptico iznad hladnog groba
da krti ne grizu, da vrane ne kru`e

iznad ikone, kandila i badnjaka
i natpis }e spomenik da stru`e.

Od svitanja do zalaska sunca
pa sve do sudnjeg dana

od mene si kao senka neodvojiva
Rajska ptico, mese~inom obasjana.

Vladan @ivkovi}
Smederevo
januar 2021.

MUZIKA
Maestra pokret sledi orkestar
I smenjuje tragom harmonije

Andante, adagio, allegro
U raskošno delo simfonije.

Ose}anja publike trepere
Muzika sa podijuma zra~i

Dok, opijen slušam pitam sebe
Do`ivljaj ovaj šta meni zna~i?

Muzika mene oduvek prati,
I uti~e na raspolo`enja

Radost, seta i `elja da igram
Besmrtna je zato što se menja.

Instrumente, talente, glasove,
Slušao sam raznovrsna dela

Umetni~kom magijom sad njenom
Prekrivena planeta je cela…

Aplauz odagna misli moje
Sad publika ku}ama odlazi

Gde deca slušaju rok, repere
I melodiji slava prolazi.

Radovan Pejovi}
^ikago, Decembra 2020

www.serbianmirror.com
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SAVA RAKO^EVI]

MISLI

^ovek koji ume
Da prikrije neznanje

Poseduje posobnost snala`ljivosti.

Ne mo`e se re}i
Za nekog da je dobar

Ako nije u~inio neko dobro.

Treba se vi{e ~uvati
Od glupog ~oveka

Nego od umnog neprijatelja.

Graditi sre}u
Na nesre}i drugih
Sre}a opstati ne}e.

Sre}a je mnogima muka
[to je u tudjem dvori{tu.

Pravedan ~ovek
I kad ne opominje

U najve}oj tami
Svetli istinom.

Sebi~nog ~oveka
Ni{ta zaboleti ne}e

Ako njega ne doti~e.

^ovek se izdvojio
Od `ivotinjskog sveta
Tako sebi omogu}io

Da postane ve}a `ivotinja.

^ovek u grobu
Svoj grob ne}e znati

Ni drvo {to sa njime truli
Ni boje duga {to uzle}u.

Dobro je
[to je zemlja okrugla

Pa kraja nema.

Za Ogledalo specijalno skandinavke radi Jovan Novakovi}

Vozi Haso pijan kad ga zaustavi poli-
cajac:

- “Gospodine, smrdite na alkohol.“
- “Pijan sam.“
- “Ako ste pili, zasto niste dali `eni da

vozi?“
- “Ako sam pijan, nisam i lud.“

***
Optu`ena objasni nam {ta se desilo.
` Ja sam do{la ku}i sa posla dva sata

ranije. Udjem u spava}u sobu, vidim na
krevetu le`e moj mu` i na{a kom{inica,
oboje goli.

-I onda?

- I onda su umrli od korone.
***

Svadjaju se otac i majka. Kad se svad-
ja sti{ala, re~e Perica tati:

- “Vidi{ kako bi smo sretno `ivjeli da
se nisi o`enio!“

***

U Americi ako popije{ 4 piva za ve~e to
zna~i da si alkoholi~ar, a na Balkanu ako
popije{ 4 piva za ve~e to zna~i da }e{ ti
voziti posle.

*** 
Izlazi Fata iz salona lepote, a ispred je

~eka Mujo i ka`e: ‘A, barem si probala...’

VVIICCEEVVII - VVIICCEEVVII - VVIICCEEVVII - VVIICCEEVVII -VVIICCEEVVII - VVIICCEEVVII - VVIICCEEVVII - VVIICCEEVVII -  VVIICCEEVVII 
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